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Вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и
индустрията Корнелия
Нинова посети индустри-
ална зона “Божурище”,
където се подготвя разши-
ряване и нова инвестиция
за 100 млн. евро за строи-

телство на най-голямата
логистична база на Балка-
ните, съобщиха от Мини-
стерството на икономика-
та. Очаква се бъдат откри-
ти над 200 нови работни
места в зоната.

Министър Нинова мно-

гократно е заявявала, че
развитието на индустриал-
ните паркове е приоритет
за Министерството на ико-
номиката. Готов е ре-
гистърът на индустриални-
те паркове, съобщи Нино-
ва. Те са разположени така,
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Федерацията на индустриалните енергийни консуматори призо-
ва правителството за временен таван на цената на газа, като
разходите над него бъдат покривани чрез компенсаторен механизъм.
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Èíâåñòèöèÿ çà 200
íîâè ðàáîòíè ìåñòà
100 млн. евро ще бъдат вложени в индустриалната зона
„Божурище”, обяви вицепремиерът Корнелия Нинова
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че да покрият цялата стра-
на. “Изграждането на нови
и разширението на досе-
гашните зони е един от на-
чините да се преодолеят
регионалните различия”,
заяви министърът.
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Много радост и настроение донесе в град Левски седмото издание на фолклорния фестивал “Гергьовски люлки”.
В градския парк се залюляха пъстро окичени гергьовски люлки. Народните традиции за Гергьовден
припомниха домакините от градското читалище “Георги Парцалев - 1901”

СНИМКА ИНА МИХАЙЛОВА
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очинът - всеки разочарован
българин с партия - набира ката-
строфична скорост в последно
време. Трима бивши кандидати за
министри от “Има такъв народ”
основали нова партия на разоча-
рованите от Слави Трифонов.

Бившият служебен министър и
вицепремиер Стефан Янев също
ще основава партия на разочаро-
ваните от “Продължаваме промя-
ната”. Разочарованата Мая Мано-
лова пък мина крайно разочарова-
що през няколко партии, докато
куртулиса. Изобщо оживлението
на този “пазар” е такова, че разо-
чарованите са на път да счупят
психологическата граница от 400
регистрирани политически форма-
ции у нас. Както и да брои човек,
няма толкова живи българи, кои-
то да им подпишат чека за власт-
та. Но мушиите с тия 5000 подпи-
са, нужни за регистрация, само
прокуратурата не ги вижда.

И какво ново предлагат ново-
излюпените месии? Освен да кра-
дат програмите и членската маса
на другите. Поредното разочаро-
вание и загуба на ценно полити-
ческо време за България.

Очевидно трескавата актив-
ност се дължи на крамолите око-
ло газа и оръжията, заради които
някои говорещи глави побързаха
да обявят наддаването за пред-
срочни избори. Но ветровете в тия
дни са крайно променливи, та не
се знае каква тояга скоро ще ни
заиграе.
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Репортаж от събитието - в утрешния брой
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СКРЪБНА ВЕСТ

Напусна ни

о.з. полковник инж.

СТРАХИЛ ДИЛКОВ СВИЛЕНСКИ

(1943 - 2022)

О.з.полк. инж. Страхил Свиленски е роден на
25 януари 1943 г. в гр. Пелово, Плевенска об-
ласт. Завършил е 87-ми випуск на ВНВУ “Васил
Левски” във Велико Търново през 1965 г. Офи-
церската си служба започва във военното поде-
ление в Девин и преминава през ССВУ в Горна
Оряховица, Военното училище във Велико
Търново. Бил е заместник-командващ на Първа
армия в София.

Полк. Свиленски беше достоен офицер, човек
на честта, който силно вярваше в социалистиче-
ската идея и радееше за БСП. Ще помним винаги
неговата доброта, отзивчивост и готовност да
помогне на всеки.

Поклонението ще бъде на 3 май от 10,30 ч.
в Ритуалната зала на Централните софийски гро-
бища.

Поклон пред светлата му памет!

От семейството

БСП отново потвърди пози-
цията си, че няма да подкрепи
предоставянето на военна по-
мощ за Украйна и отрече Бълга-
рия да изнася оръжия за страна-
та. Лидерът на партията и вице-
премиер и министър на иконо-
миката и индустрията Корнелия
Нинова коментира твърденията
за предоставяне на българско
оръжие за войната в Украйна
по време на посещението си в
Кърджали. Тя за пореден път
отхвърли тези обвинения и
съобщи, че първо иска да изслу-
ша премиера Кирил Петков и
от него да разбере какво е поис-
кал украинският президент Во-
лодимир Зеленски при посеще-

“Тежък недостиг на
педиатри и други детски
специалисти има у нас. На
10 000 души се падат по
42 медицински сестри.
Тази липса се усеща най-
сериозно в детските гра-
дини и яслите”, показват
данните на НСИ. Ако през
2020 г. детските специа-
листи, работещи със

На 9 май “Безсмъртният полк” ще отбележи 77-та годишни-
на от Победата над фашистка Германия, съобшиха от едноимен-
ната фондация. “Нека всеки българин, който има роднини -
участници в Съпротивата срещу фашизма в периода 1923-1945
година, отново да понесе гордо в ръцете техните снимки. Нека
и тази година ние да застанем рамо до рамо с нашите героични
предшественици, които унищожиха кафявата чума, и да сведем
глави пред тяхната жертва”, призовават организаторите.

Те препоръчват всеки, който желае и има тази възможност,
да обработи своите снимки и върху тях да положи символиката
на “Безсмъртния полк”, която може да бъде свалена от сайта на
фондацията https://bezsmartniatpolk.com.

Участниците в иницативата ще се съберат в София от 9
часа пред Паметника на Незнайния войн. В Пловдив ществи-
ето ще започне в 12,30 ч. от Алеята на Бунарджика зад Ико-
номическия техникум. В Бургас сборният пункт е в 10 ч. на ул.
“Александровска” 1 пред ЖП гарата, а във Варна в 17 ч. на пл.
“Антон Новак”.

Държавните субсидии за
издръжка на училищата и детски-
те градини да бъдат увеличени,
настояват от Съюза на работода-
телите в системата на народната
просвета. Негови изчисления со-
чат, че след пресметнатите уве-
личения на заплатите на учители-
те, парите за издръжка са под
критичния минимум за нормално-

СНИМКА БТА

Седем ученици от казанлъшкото сдружение с нестопанска цел „Младежки
център за развитие Взаимопомощ” участва в проект по програма
„Еразъм +”, организиран от румънската организация „Together Romania“

нието на нашата делегация в
Киев. Нинова коментира, че
според нея по-голямата част от
българите са против изпраща-
нето на оръжия в Украйна.

“Не мисля, че е лидерство да
вървиш срещу народа си, а да го
водиш в една посока към това,
което той иска. Нямаше човек,
до който да се докосна и да не
ми каже: “Дръжте здраво за
оръжията, не искаме да се из-
пращат оръжия и не искаме да
ни въвличат във войната, иска-
ме мир! Ние изразяваме тяхно-
то мнение”, каза Корнелия Ни-
нова. Тя призова да се изчака
Коалиционния съвет, на който
премиерът да каже за разгово-

рите в Украйна.
Междувременно премиерът

Кирил Петков заяви, че украин-
ският президент е поискал от
България само ремонт на повре-
дено и старо въоръжение със
съветски произход. Според него
това може да бъде печеливша
ситуация и за двете страни, тъй
като би създала работа за два
военни завода в България, спе-
циализирани в това - “Терем” и
“Авионамс”. Поръчките в тях са
намалели след промяната на
ситуацията в Сирия.

Премиерът коментира още,
че повечето оръжейни заводи в
Украйна са унищожени и зато-
ва Зеленски го е помолил за

ремонт на руските им машини.
Петков потвърди, че “Продъл-
жаваме промяната” ще гласува
за предложение за общ мандат,
даващ право на правителството
да окаже военно-техническа
помощ на нападната страна.

Председателят на НС Нико-
ла Минчев, който участва в че-
стванията на Оборище, обясни,
че от “Продължаваме промяна-
та” ще гласуват за предоставяне
на военно-техническа помощ на
Украйна. Това е тежко полити-
ческо решение, което се налага
да вземем, поясни той. Минчев
уточни, че на коалиционния
съвет днес ще бъде търсен оп-
тимален вариант за общо съгла-

сие. Минчев цитира народната
поговорка, че който стои на два
стола, може да падне и от двата.

“Управляващите ще форму-
лират предложение за осигуря-
ване на подкрепа за Украйна в
максимално разширен обхват.
Освен идеята за ремонт на ук-
раински оръжия, в него ще за-
легне и осигуряването на хума-
нитарна, медицинска и друг вид
помощ”, заяви по-рано в тв ин-
тервю Станислав Балабанов от
ИТН. Той поясни, че от парти-
ята му обсъждат предложение-
то решението за предоставяне
на оръжие за Украйна да се гла-
сува в сряда в НС тайно и по
съвест.

ÁÑÏ ïîòâúðäè ïîçèöèÿòà ñè
ñðåùó âîåííà ïîìîù çà Óêðàéíà
Украинският президент е поискал от България само ремонт на повредено
и старо въоръжение със съветски произход, заяви премиерът Кирил Петков

Íà 9 ìàé „Áåçñìúðòíèÿò
ïîëê” ùå îòáåëåæè
Äåíÿ íà ïîáåäàòà

Здравната каса, са били
872, то миналата година
броят им е паднал до 755
или със 117 души по-мал-
ко. Сред причините са
възнагражденията, реали-
зацията и дори възрастта
на педиатрите. Средната
възраст на детските лека-
ри у нас е около 60 годи-
ни, което е и един от фак-

торите броят на тези спе-
циалисти да намалява с
всяка следваща година.

Повишение на заплати-
те е твърде закъсняло и не
е достатъчно, но сме
длъжни да направим поне
първата крачка, заяви д-р
Таня Андреева, съветник
на здравния министър и
педиатър, в тв интервю. По

думите й ако през 2018 г.
бяхме започнали изгражда-
нето на националната дет-
ска болница спрямо евро-
пейските и световни стан-
дарти, днес можехме да
бъдем на финалната права.
Но истината е, че започва-
ме изграждането на педиа-
трията на ниво под нулата,
поясни д-р Андреева.

Îñòúð íåäîñòèã íà ïåäèàòðè èìà ó íàñ

Äèðåêòîðè ïëàøàò ñúñ çàòâàðÿíå
íà ó÷èëèùà çàðàäè ñêúï òîê

то функциониране на образова-
телната система. Според предсе-
дателя на организацията Диян
Стаматов, ако парите за ток, го-
риво и издръжка не бъдат увели-
чени, има опасност от затваряне
на училища и детски градини.
Според директорите увеличение-
то на средствата за издръжка
трябва да е с поне 40%. “Предла-

гаме субсидията да бъде целева
за всяка институция според броя
на учениците и на класовете, но
и според броя на сградите, полз-
вани от училищата или детските
градини”, казва Стаматов.

Директорите са готови с пред-
ложения за актуализация, които
ще внесат на заседанието на От-
расловия съвет към МОН.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Драгомир Стойнев
за помощта ни за Украйна

Социалистите от цялата
страна отбелязаха Първи май.
Лидерът на БСП Корнелия Ни-
нова участва в тържествата в
Кърджали, където по иницати-
ва на жените-социалистки се
проведе традиционното фолк-
лорното надиграване “Танцу-
вай с нас”. “Хората на труда са

Планираме две повишения на пенси-
ите - от юли и октомври, обяви ми-
нистърът на труда и социалната полити-
ка Георги Гьоков в тв интервю. Със си-
гурност процентът на увеличение ще
бъде по-висок от 6,1%, каза Гьоков и
изрази надежда той да е около 10 на сто.

По-късно в Стара Загора пред соци-
алисти и симпатизанти на БСП Гьоков
отчете част от социалните мерки, които
левицата е постигнала досега като част

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

от управляващата коалиция. Повишаване
на доходите, изсветляване на икономика-
та и устойчиво повишаване на стандарта
на живот в България, увеличение на ми-
нималната работна заплата на 710 лв.,
изреди той. “По-високият й размер ще
мотивира търсещите работа и ще допри-
несе за намаляване на риска от бедност
сред работещите. Паралелно с това раз-
работваме механизъм за определянето на
минималния размер на трудовото възна-

граждание, което ще е съобразно иконо-
мическия растеж и общия ръст на дохо-
дите в България”, посочи Гьоков. Според
него минималната работна заплата тряб-
ва да е 760 лв.

Министърът съобщи, че има нов за-
конопроект за промени в Кодекса на
труда, които ще гарантират в по-голяма
степен правата и интересите на работе-
щите и работодателите чрез повишаване
на сигурността на трудовите отношения

и създаване на по-добри условия за съвме-
стяването на професионалния и личния
живот. Гьоков е категоричен, че с актуа-
лизацията на бюджета социалните работ-
ници ще получат най-малко 10 на сто
увеличение върху заплатите си. Той уточ-
ни, че се водят разговори с финансовото
министерство, което трябва да направи
разчетите. След това ще се мине и през
дискусия с коалиционните партньори, със
синдикатите и работодателите.

Ïëàíèðàìå óâåëè÷åíèÿ íà ïåíñèèòå îò þëè è îêòîìâðè

Ñîöèàëèñòè îò öÿëàòà ñòðàíà
îòáåëÿçàõà Ïúðâè ìàé
Стотици членове и симпатизанти на БСП се събраха
в Борисовата градина на празника на вестник ДУМА

истинските създатели на блага-
та на България. Искаме мир, ра-
ботеща индустрия, работни
места и достойни доходи. Ще
продължим да отстояваме нова
увеличена минимална работна
заплата, преизчисляване на
всички пенсии, подкрепа за
българските заводи и земедел-
ци”, заяви Нинова пред събра-
лото се множество. Заедно с
нея в Кърджали беше и секре-
тарят на ПГ “БСП за България”
Вяра Емилова.

 Стотици се събраха на лят-
ната естрада в Борисовата гра-
дина в София, за да почетат Деня
на труда и работническата со-
лидарност и празника на вест-
ник ДУМА и на левия печат,
организиран от ГС на левицата.
Сред тях бяха млади социалис-
ти, ветерани, журналисти, май-
ки с деца, възрастни хора. На
тържеството присъстваха зам.-
председателят на НС Кристиан
Вигенин, зам.-председателят на
БСП Атанас Зафиров, евроде-
путатите-социалисти Цветелина
Пенкова и Петър Витанов.

Първи май не е само праз-
ник, но и кауза, за която трябва
да се борим всеки ден, заяви от
трибуната лидерът на столични-
те социалисти Иван Таков. “Де-
сетилетия наред трудещите се

отстояват правото си за нормал-
ни условия на труд и достойно
заплащане. И днес има експлоа-
тация на хора, които работят
повече от 12 часа, различно за-
плащане за  труда на мъжете и
жените. И днес трудът не вина-
ги е достойно възнаграден. И
днес продължава да има работе-

щи бедни. И най-страшното -
трудейки се днес, човек няма
никакви гаранции за спокойни
старини”, отбеляза Таков. Пред
гражданите говориха зам.-ми-
нистърът на туризма Мариела
Модева, лидерът на МО в БСП
в София Габриел Вълков, Ваня
Григорова от КТ “Подкрепа”,
Тодор Капитанов от КНСБ,
Милена Анева от Независими-
те синдикални организации на
енергетиците в България и пред-
ставител на “Топлофикация
София” и председателят на СБЖ
Снежана Тодорова.

Десетки членове и симпати-
занти на БСП се включиха в
празничното автошествие в Бур-
гас. “Напомняме на властта как-
ви са основните права на труде-
щите се. Разискваме непрестан-
но проблемите, свързани с паза-
ра на труда, социалната полити-
ка, необходимостта от стрикт-
но спазване на трудовото зако-
нодателство”, заяви председате-
лят на Общинския съвет на БСП
в града Живко Господинов.

С дискусия на тема “Необ-
ходими социални политики за
хората днес” социалистите в
Пазарджик отбелязаха Деня на
труда. В Сливен беше организи-
рано шествие и полагане на
цветя пред паметника на Съби

тивния комитет. От ИК “Про-
мяна” излязоха и със специал-
на декларация, в която изрази-
ха своята подкрепа към лидера
на БСП и вицепремиер Корне-
лия Нинова в отстояването на
позиции в интерес за хората. В
честването се включи и доц.
Георги Йорданов, член на ИБ
на НС на БСП и зам.-председа-
тел на Областния съвет на БСП
в Пловдив. Варненци се събра-
ха да празнуват в Морската
градина. Те бяха поздравени от
председателя на градската ор-
ганизация на левицата Павел
Раличков и от депутата от “БСП
за България” Борислав Гуцанов.
Нека ние, хората в активна
възраст, пазим и отстояваме
правата на работниците, нека
го направим заради хората на
бъдещето - нашите деца!, при-
зоваха социалистите.

Първомайска традиционна
среща на троянските социалис-
ти се състоя пред Паметника на
манифестантите, който е издиг-
нат в чест на хората, които пре-
минават по улиците на град
Троян под развятото знаме на
партията на 1 май 1901 година.
Присъстващите бяха поздраве-
ни от кмета Донка Михайлова и
от Ивайло Стефанов, член на ИБ
на БСП в Троян.

Димитров. В мероприятието
участваха областният лидер
Асен Гагаузов, общинският
председател Атанас Делибалтов,
ген. Кольо Милев, общински
съветници и симпатизанти.

В Ямбол млади социалисти
отбелязаха празника с акция за
почистване на стълбище, воде-
що до Паметника “110 години
от Освобождението на Бълга-
рия” на възвишението “Бакад-

жиците”. Стотици пловдивски
социалисти и привърженици на
лявата идея се събраха на орга-
низираното от ИК “Промяна”
към БСП Пловдив честване на
Деня на труда. БСП се доказа и
като част от управляващата ко-
алиция е единствената партия,
която реално защитава правата
на трудещите се хора, с мисъл
за всеки един, заяви Румен Ва-
силев, председател на инициа-
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Вицепремиерът и
министър на икономика-
та и индустрията Корне-
лия Нинова посети ин-
дустриална зона “Божу-
рище”, където се подгот-
вя разширяване и нова
инвестиция за 100 млн.
евро за строителство на
най-голямата логистична
база на Балканите, съоб-
щиха от Министерство-
то но икономиката.
Очаква се да бъдат от-
крити над 200 нови ра-
ботни места в зоната.

Нинова е разгледала
плановете за строител-
ството и е обсъдила де-

Èíâåñòèöèÿ çà 200 íîâè
ðàáîòíè ìåñòà
Вицепремиерът Корнелия Нинова посети
индустриална зона „Божурище”, очаква
се вложение за 100 милиона евро

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ИКОНОМИКАТА

тайли по изпълнението
на проекта. Тя е провела
разговори с ръководст-
вото на Електроенергий-
ния системен оператор
(ЕСО) за изграждане на
свързващата инфраст-
руктура, която държава-
та трябва да осигури на
инвеститорите.

Министерството на
икономиката и индуст-
рията е готово с регистъ-
ра на индустриалните
паркове, заяви Нинова.
Те са регионално разпо-
ложени така, че да по-
крият цялата страна.
“Изграждането на нови

и разширяването на до-
сегашните зони е един от
начините да се преодо-
леят регионалните раз-
личия”. заяви ми-
нистърът. Особено вни-
мание ще отделим на
Северозападна България.
Икономическата криза
принуди много световни
компании да скъсяват
веригите на доставки и
да търсят в нашата стра-
на условия за премест-
ване на бизнеса си. Ус-
корено трябва да се под-
готвят проектите за нови
зони. Това са възможно-
сти за българската ико-

номика и нови работни
места, подчерта тя.

През миналата седми-
ца Нинова разговоря с
еврокомисаря за
вътрешния пазар Тиери
Бретон по негово иска-
не. Двамата обсъдиха

предизвикателствата
пред българската иконо-
мика и индустрия след
спирането на доставки-
те на газ за България,
както и бъдещето на яд-
рената енергетика и зе-
лената сделка. Двамата

обсъдиха възможността
държавите членки на ЕС
да се обединят и закупят
заедно количества газ, за
да се постигне по-ниска
цена, както и данъчни
облекчения чрез намаля-
ване на ДДС и акциз.

Бизнесът е готов на протести, ако
получаваната досега компенсация зара-
ди скъпата електроенергия не
продължи, заяви председателят на
Българската стопанска камара Добри
Митрев. По думите му това е крайно
необходимо, за да не фалира икономи-
ката ни. Работодателите настояват още
от средата на миналия месец за удължа-
ване на помощта до 300 лв/МВтч от
сметките им за ток според борсовите

Българската индустрия
не може да понесе цени на
природния газ, по-високи
от тези за април. Българ-
ската федерация на индус-
триалните енергийни кон-
суматори (БФИЕК) призо-
вава правителството да
вземе мерки, които да пре-
дотвратят допълнителното
повишаване на цената на
природния газ или да до-
ведат до нейното намаля-
ване. Това се казва в пис-
мо на организацията, из-
пратено до кабинета и
медиите. Като пример за
подобна мярка федерация-
та посочва временен таван
на цената на газа, като
разходите над този праг да
бъдат покривани чрез ком-
пенсаторен механизъм.
Тази мярка беше предло-
жена още миналата седми-
ца след среща на бизнеса с
вицепремиера и министър
на икономиката и индуст-
рията Корнелия Нинова.

Както вече стана изве-
стно от разчетите на
КЕВР, природният газ
може да поскъпне с около
35% от следващия месец.
Голямото увеличение от-

цени. Преди Великден вицепремиерът
и министър на икономиката и индуст-
рията Корнелия Нинова каза, че това
се обсъжда, но засега правителствено
решение няма. “Към този момент ня-
маме гаранции за компенсации за цени-
те на тока”, заяви Митрев пред бТВ.
Той припомни, че бизнесът още на 14
март договори с премиера създаването
на работна група, която да търси ус-
тойчив механизъм за прогнозируеми

цени на електрическата енергия. Тряб-
ваше и да се предложат дългосрочни
договори на борсата за ток, но все още
енергийният регулатор не е предприел
промяната в правилата за търговия на
свободния пазар. “Готвим се за проте-
сти, ако българското правителство не
осъзнае огромната си роля”, каза още
Митрев и обясни, че икономиката на
страната ще катастрофира. По думите
му от от 1 януари до 30 април са изпла-

тени 1,4 млрд. лева на бизнеса.
“Ние сме на една и съща позиция с

бизнеса. Когато става дума за подкрепа
в подобни кризи, няма как да се действа
иначе, освен да се търси държавна под-
крепа”, каза Пламен Димитров от
КНСБ. Той допълни, че фирмите, които
не могат да се справят, трябва да имат
възможност да потърсят подкрепа за май
и юни. “Ресурси трябва да има до юни
включително”, коментира Димитров.

Áèçíåñúò ãîòîâ íà ïðîòåñò, àêî ñïðàò ïîìîùèòå çà òîêà

Печалбата на банковата система у нас на-
расна с 62,8% на годишна база до 569 млн. лева
към края на първото тримесечие на тази годи-
на, сочат данните на БНБ. През същия период
на миналата година нетната печалба на банки-
те бе 349 млн. лева или с 220 млн. лева по-
ниска от сегашния резултат. Както е известно,
през 2021 г. банковата система отчете нетна
печалба в размер на 1,41 млрд. лева.

Според данните на БНБ приходите от
лихви на всички банки, опериращи на българ-
ския пазар, достигат 801,8 млн. лева за първи-
те три месеца на тази година, което е увели-
чение със 7,2%.

Приходите на банковата система от так-
си и комисиони възлизат на 400,5 млн. лева
към края на март тази година. Сумата нара-
ства с цели 22,8% на годишна база или 74,4
млн. лева. За сравнение, през първите три
месеца на 2021 г. приходите от такси и ко-
мисиони достигаха 326 млн. лв.

Брутният размер на необслужваните кре-
дити и аванси в края на март 2022 г. е 4,832
млрд. лева, като намалява спрямо същия пе-
риод на миналата година с около 860 млн.
лева.

Спрямо края на декември 2021 г. депози-
тите в банковата система нарастват с 4,3
млрд. лв. (3,7 на сто) до 119,7 млрд. лв., сочат
данните на БНБ.

Коментар на стр. 5

Ïå÷àëáàòà íà
áàíêèòå íàðàñíà
ñ áëèçî 63%

Èíäóñòðèÿòà íå ìîæå äà ïîíåñå ïî-âèñîêè
öåíè íà ïðèðîäíèÿ ãàç

чита прекратяването на
доставките на руския газ и
по-скъпата алтернативна
суровина. В началото на
април общественият до-
ставчик прогнозираше
малко над 5% скок на це-
ната. Сега обаче природ-
ният газ ще се ценообра-
зува основно спрямо ко-
тировките на европейски-
те борси, които са значи-
телно по-високи спрямо
доставките от “Газпром”.
По-точно изчисление на
цена за май ще има до 4
май. За 10 май е насроче-
но закритото заседание, на
което ще бъде определена
окончателната цена за ме-
сеца, съобщи председате-
лят на КЕВР Станислав
Тодоров. От БФИЕК за-
явиха вчера, че е
невъзможно да се работи
десет дни в несигурност
каква ще е цената на синь-
ото гориво.

Тежката индустрия
вече е декапитализирана в
резултат на високите цени
на електрическата енергия
и категорично няма да
може да понесе скок на
цените на газа с 35%, пи-

шат от БФИЕК. Алтерна-
тивните горива не са ре-
шение - често те са непри-
ложими, а когато могат да
се използват, има норма-
тивни пречки за това. Це-
ните им също не са конку-
рентни, отбелязва БФИЕК,
предупреждавайки за
възможността за протести
на българската индустрия.

По-рано министърът
на енергетиката Алек-
сандър Николов обясни
пред БТВ, че цената на
газа, който купуваме сега,
е с 10% по-висока от це-
ната на руския, но при
валиден договор. Ми-
нистърът каза още, че

“Булгаргаз” не е резерви-
рал предварително капаци-
тет, за да не прави излиш-
ни разходи, без да се нала-
га. Според Николов Бълга-
рия може да се раздели с
руския газ завинаги. Засе-
га с реални данни, с ин-
фраструктурата, която е
около нас, Турция и
Гърция, това е възможно.
По думите му има тръби,
по които алтернативни
доставчици да ни доставят
природния газ. Има
възможности, особено с
новите проекти, които се
случват в Александрупо-
лис, и с гръцката връзка,
каза той.
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Криза не ги лови
Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Àëî, êîé òàì ìúòè
âîäàòà?!

Току-що пак спряха водата у дома. Тъкмо
мислех да взема душ. Звъня в “Софийска
тръба”:

- Ало, защо пак я спряхте бе, некадърни-
ци!??

- Не сме ние. Спряха я от “ВодоКаналНад-
зор”. По лично нареждане на Путин!

- И сега какво? Няма да пием и да се мием?
Докога бе, некадърници?

- Няма страшно. Ще внасяме от Саудит-
ска Арабия по газопровод през Хонолулу. Утре
премиерът и министърът пътуват за Мека и
Медина да се срещнат с Краля и да уредят
въпроса. Ще ги придружи депутатът АлЙом
Ас Сабахлем, който след 1989 уреди безплат-
но петрол пак от Саудиа и така станахме
“Швейцария на Балканите”, ако си спомняте.

Пет минути по-късно пак спряха тока.
- Ало, КРЕЗ ли е? Що пак спряхте тока бе,

некадърници?
- “ГлавЕнергоСнабжение” го спря от

Москва. По лично нареждане на Путин.
- И сега?
- Няма страшно, Владиката и Арменският

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Печалбата на банко-
вата система у нас е на-
раснала с 62,8% на го-
дишна база до 569 млн.
лева към края на март,
сочи банковата статисти-
ка. Приходите на трезо-
рите от такси са скочили
с над 22% и са премина-
ли границата от 400 млн.

лв., а активите на банко-
вата система вече възли-
зат на 140,5 млрд. лева.
Това прави банките вече
по-богати от държавата,
чийто брутен вътрешен
продукт, по данни на
Министерството на фи-
нансите, през последни-
те години се изчислява на
около 130 млрд. лв.

Нещото, в което бан-
ките винаги са били вир-
туози, е да ловят риба в
мътни води. А пандемия-
та, енергийната криза и
войната доста ги размъ-
ти. Очевидно в тази об-
становка трезорите се
справят добре. Статисти-
ката е красноречива - те
вече възстановиха печал-
бите си от предпандемич-
ните години. А ламтежът

им към печалбата винаги
и по правило е бил цини-
чен и неизтребим. Той
най-добре се усеща от по-
требителите на банкови
услуги чрез таксите и ко-
мисионите, с които ги
дерат, когато влязат в
някой банков клон. Там
става ясно, че банките не
спират да вдигат таксите
за обслужване. От нача-
лото на 2022 г. трезорите
промениха драстично та-
рифите си.

Традиционно стана и
оправданието им, че чрез
таксите и комисионите се
опитват да компенсират
приходите си от безпре-
цедентно ниските лихви
по кредитите. Още пове-
че, че се очаквало лихви-
те, дори и да се повишат,

заради инфлацията все
още да останат ниски и
отпусканите кредити да
са евтини, което ощетя-
вало банките.

Преди време излезе
специален секторен ана-
лиз на антимонополната
комисия. Очаквано, като
се знае опита на КЗК с
горивата например, тя не
откри съществени нару-
шения на конкуренцията
на банковия пазар. Въпре-
ки че таксите на различ-
ните банки по сметки са
се повишили в последни-
те години и са близки по
размер, това се дължало
на “регулаторни изисква-
ния и обективни обстоя-
телства и няма съмнение
за съглашателство”. Явно
банките криза не ги лови.

Цинична и нагла лъжа

Наближава извънред-
ното заседание на Народ-
ното събрание, на което
ще бъде гласувано проек-
торешение за предоставя-
не на военна помощ на
Украйна.

Естествено, от различ-
ни посоки, основно от
средите на президентство-
то и доскорошните му
“другари” от психясалата
троцкистка десница, като

в това число вече спокой-
но може да се прибави и
ГЕРБ, започнаха да се
правят внушения, че и сега
България изнася военна
продукция за Украйна, и
парламентът просто щял
да официализира това. И,
разбира се, като основен
“износител” бива сочен
председателят на БСП и
министър на икономиката
Корнелия Нинова. Освен
всичко друго, следва да се
има предвид, че една част
от българския военно-про-
мишлен комплекс се нами-
ра в частни ръце, след
като бе приватизиран.

Истината обаче е
съвсем друга. Едно е про-
изводител и лицензирани
фирми, които оперират
на този пазар, да прода-
ват оръжие и боеприпаси
на трети страни или фир-
ми и впоследствие тази

продукция да се озове в
Украйна, а съвсем различ-
но е България като държа-
ва да отвори армейските
складове и да “дари”
съдържанието им на една
от страните в конфликта.

БСП е против това и
опитите да се лансират
твърдения, че и в момен-
та “даваме” оръжие на
Украйна и въпросното
решение на НС е просто
формализъм, са нагла и
цинична лъжа!

Между това една
държава да ДАДЕ офици-
ално оръжие и боеприпа-
си, част от оборудването
на въоръжените й сили, и
това производител да
ПРОДАДЕ разликата е
огромна!

И още нещо - след
като скъсахме с “Газ-
пром”, някой да обясни
от кого сега ще купуваме

руския газ и на каква
цена. Доставките си ги
спряхме ние, а не Путин,
защото отказахме да си
платим в рубли. Считам,
че е време прокуратура-
та да провери “новия”
път на доставки на същия
газ, който ни е “спрян”.
Зад антируската ритори-
ка май се крие нещо
съвсем различно - да се
извади “Булгаргаз” от
играта и да бъде заменен
с по-подходящ и надеж-
ден търговец със сметка
в Панама вместо в Бълга-
рия... Т.е., зад “огромна-
та” любов към Украйна
и псевдо-солидарността
май се крие национално
предателство, което ще
има тежки социално-ико-
номически последствия
за страната ни.

Фейсбук

Страхил АНГЕЛОВ

поп уредиха 1 милион тона свещи от Украин-
ската православна църква. С кораб през Су-
ецкия канал, оттам през Баб Ел Мандеб, по-
сле край Сомалия, където местните пирати
ще го съпроводят до протока Бийгъл край
Огнена земя, и после Дарвин и отряд пата-
гонци ще го ескортират с френска фрегата
до пристанище Варна, което малко ще се
посъживи. И Вселенски е на същото мнение.

- Майко мила. Няма ли друг вариант?
- Имаше: Електрификация плюс съветска

власт, но и Ленин го няма, а и ние сме вече в
развития капитализъм.

Пет минути по-късно. Чухте по радиото
за Газа, нали? Не тази в Палестина, а за
спрения от “Газпром”. Звъня в БулгарЕхGaz:

- Ало, некадърници, и на вас да ви... И т.н.
- Не сме ние! От Световната банка не ни

дадоха рубли...
- А как поляците си планираха всичко: и

газохранилището им е пълно, и конектори
имат, и втечнен газ могат да ре-газифици-
рат обратно, и картофи имат, и водка
имат...

- Няма страшно. Утре премиерът отива
във Варшава да му покажат как се планират
петилетките при Капитализма. Ще присъ-
стват и специалисти от Банкя.

“Такива ми ти работи...”, както казваше
Кърт Вонегът, етнически германец от Инди-
анаполис и основоположник на съвременна-
та ирония в американската литература.

ИЛЮСТРАЦИЯ SHUTTERSTOCK
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Деси ВЕЛЕВА

За да може законно да се
именува или преименува улица,
площад, обект и т.н., предложе-
нието трябва да идва от кмет,
общински съветник, кмет на
район, част от ръководството на
обществени, стопански, научни,
културни, неправителствени
организации или от членове на
инициативен граждански коми-
тет. Всички те имат правото да
дават идеи за кръщаване, като
спазват три забрани. Първата е
новите названия да не са  при-
близително еднакви на същест-
вуващите. Не е позволено и име-
нуването на жив човек. Третата
възбрана е за имена, изгубили
историческа актуалност, особе-
но ако са свързани с тоталитар-
ни идеологии и асоциирани с
прояви на геноцид и всякакви
форми на дискриминация.

В последно време особено
модерно стана боренето на ру-
ското присъствие по табелите в
София. Десни активисти от го-
дини искат смяна на името на
емблематичната “Граф Игнати-
ев”, която да се превърне в “Са-
моковска”. Наскоро ръководст-
вото на полуизвестното Консер-
вативно обединение на десни-
цата настоя Столичният общин-
ски съвет спешно да разгледа
предложението му за преимену-
ване на няколко улици в София
с важно символно значение -
бул. “Цар Освободител”, ул.

Българинът обича да е в ролята на кръстник. Вероят-
но смята, че с именуването ще влезе в историята и ще
остане в паметта на поколенията. Или търси начин да
докаже на съвременниците важността на личността си.
По някой път кръстниците просто яхват вълната, за да
враждуват с идеологически и политически противници
или с други “вятърни мелници”. Нещо такова се получи
през последните седмици, когато с редица скандали об-
щински съветници, наричащи се демократични българи,
именуваха две новооткрити свободни пространства “Ге-
роите на Украйна” и “Борис Немцов”.

“Московска”, ул. “Граф Игнати-
ев”, бул. “Скобелев” и ул. “Гур-
ко”. Имената на централните
улици бодат очите на знайни и
незнайни столичани, а специал-
но срещу ул. “Граф Игнатиев”
върви и онлайн петиция, която
за три години не е успяла да
събере и 2000 подписа.

Тревожно е обаче, когато
политическите щения засягат и
обекти от образователната сис-
тема. Преди близо половин го-
дина в София с одобрението на
управляващото мнозинство в
Столичния общински съвет бе
прекръстена Детска градина 1 в
район “Възраждане”. След 71
години забавачката, носеща име-
то на героинята от антифашист-
ката съпротива от Втората све-
товната война Мара Петлякова,
изведнъж се превърна в... “Чер-
вената шапчица”. Странно е, че
вносителите на доклада са
възприели цвета на шапката,
защото предложението можеше
да бъде и далеч по-оригинално.

Много столичани помнят, че
до 1993 г. 138 СОУ се казваше
“Юрий Гагарин”, а политичес-
ката конюнктура го замени с
“Проф. Васил Златарски”. Поне
плочата на Гагарин остана и до
днес на входа на училището.

Възроди се и старата идея за
прекръстването на 36 СУ “Мак-
сим Горки”. Отново според дес-
ните то трябва да се нарича

“Ген. Иван Колев” - командир
на Първа българска конна диви-
зия по времето на Първата све-
товна война. Засега предложе-
нието е в застой, но едва ли
новото мнозинство от ГЕРБ-
СДС и ДБ в Столичния общин-
ски съвет ще бъде спряно от
несъгласието на ръководството
на училището и на районния
кмет на “Красно село”.

Именуването на обекти пред
посолства явно има заразителен
ефект, тъй като неформално
сдружение събира подписи в
подкрепа на идеята си за пре-
именуване на ул. “Козяк”, къде-
то се намира посолството на
САЩ. Предложението е тя да
се нарече “Капитан Димитър
Списаревски”, въпреки че така-
ва улица вече има в жк “Друж-
ба” 1 в район “Искър”. Бълга-
ринът-кръстник обаче не се спи-
ра пред нищо. Затова вече е на-
правил паралелна подписка, в
която предлага същата улица
“Козяк” да стане “чеченска” с
името “Разман Кадиров”...

Като че към “Козяк” са на-
сочени най-много хрумки за
прекръстване в последно вре-
ме. С полушеговит тон група-
та на “Патриоти за София” в
СОС предложиха по време на
едно от заседанията на съвета
улицата да се преименува на
“Хирошима и Нагасаки”. Дру-
гата идея бе ул. “Московска”
да стане ул. “Дрезден”, плоч-
никът пред японското посол-
ство - “Пърл Харбър”, а улица
“Балчик” да получи името “Ад-
мирал Колчак”.

Неуместните идеи на пиш-
ман-кръстниците засегнаха и
храм-паметника “Александър
Невски”, за чието преименува-
не от години се дават идеи. Ед-
ното предложение е той да се
нарича “Св. св. Кирил и Мето-
дий”, а другото - “Св. Иван
Рилски”.

Далеч по-безконфликтни
имена получиха наскоро бези-
менни улици в различни квар-
тали, за които нито някой чу,
нито разбра, нито стана скан-
дал. В район “Студентски” на-
пример се появи табела с име-
то на Вълчан Войвода. В рай-
он “Кремиковци” вече има
“Новото ливаде”, а в район
“Банкя” - “Връх Добринова
скала”. Звучните наименова-
ния “Пъстрогор”, “Люлинска
падина” и “Дряновска” полу-
чиха три улици в “Овча купел”,
а в “Младост” ще има една по-
семпла “Блана”.

На фона на цялата безуми-
ца през последните седмици
идеята за бъдеща ул. “Милен
Цветков” изглежда най-разум-
на и вероятно няма да срещне
съпротива. Предложението е
ул. “549” в район “Подуяне”
да вземе името на известния
журналист, загинал трагично
преди две години.

Кръстниците у нас обаче
няма да намалеят. Улици, алеи и
новоизмислени площади - кол-
кото щеш.

Улица “Граф Игнатиев” най-често е цел на пишман демократите

Преди години зевзеци поставиха
табела с името “Фандъков”
на мястото на бул. “Дондуков”
заради скандалния му ремонт

Опитите за преименуване на улици -
от „Героите на Украйна” през
„Червената шапчица” до „Рамзан Кадиров”

Ще дойде ли скоро редът
на 36 СУ “Максим Горки” в София?

Улица “Козяк” пред посолството на САЩ
напоследък е обект на атаки от всякакви посоки

ÊðúñòíèêúòÊðúñòíèêúòÊðúñòíèêúòÊðúñòíèêúò
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ДРАМАТА НА УКРАЙНА ВЗРИВИ ОТНОШЕНИЯТА МЕЖДУ РУСИЯ И САЩ И ЗАПЛАШВА СВЕТОВНИЯ МИР

“Русия твърди, че доставките на
оръжия от НАТО за Украйна са “леги-
тимни цели” за нападение. Разбира се,
че тези оръжия ще бъдат легитимна
цел за руската армия”, каза руският
външен министър Сергей Лавров в
интервю по руската телевизия.

Той предупреди за опасността от
избухването на нова световна война.
“Опасността е сериозна, тя е реална и
не бива да бъде подценявана.”

Запитан за сравнение на сегашна-
та ситуация с Карибската криза, рус-
кият външен министър каза, че “тога-
ва имаше действително много малко
правила”, малко “писани правила”, но

Руският президент може да обяви нова
световна война до дни, заяви британският
министър на отбраната Бен Уолъс.

Уолъс предупреди, че Владимир Пу-
тин е готов да използва традиционните
чествания за Деня на победата 9 май, за
да призове войските на “война с наци-
стите по света”. Той каза още, че рус-
ката окупация в Украйна има потенци-
ала да се превърне в “раково образува-
ние”, което трябва да се изреже.

Министърът допусна, че Путин
може да обяви масова мобилизация на 9
май. Според него руският президент ще
заяви, че “след като Русия е във война с
нацистите по света, ние трябва да моби-

Американският кинорежись-
ор Оливър Стоун смята, че кон-
тролът над Украйна винаги е
бил част от плановете на САЩ.
Това мнение той изрази в ин-
тервю за испанската преса.

Според режисьора, цитиран

За първи път след Карибската криза
през 1962 г. открито се говори за използване
на ядрени оръжия и за първи път няма канал
за комуникация между Москва и Вашингтон

СЕРГЕЙ ЛАВРОВ: БЕН УОЛЪС:

Èìà ðåàëíà îïàñíîñò
îò ñâåòîâíà âîéíà

Ïóòèí ìîæå äà çàïî÷íå
Òðåòà ñâåòîâíà âîéíà äî äíè

правилата за поведение бяха съвсем
ясни - в Москва бе ясно как ще се
държи Вашингтон и във Вашингтон
бе ясно как ще се държи Москва. И
днес имало малко правила, добави
Лавров, препращайки към договора за
ядрено разоръжаване New Start. Но
същевременно всички други инстру-
менти за контрол на въоръжаването
са практически унищожени.

Лавров припомни, че по време на
Карибската криза през 1962 г. е имало
комуникационен канал, по който ръко-
водителите на СССР и САЩ са разго-
варяли. Днес няма такъв канал и никой
дори не се и опитва да го създаде.

лизираме целия руски народ”.
В Лондон отбелязват, че редакторът

на държавната медия RT Маргарита Си-
монян заяви в тв предаване, че е “по-
вероятно” руският президент да нанесе
ядрен удар, отколкото да позволи Русия
да изгуби войната. В същото време Пу-
тин демонстрира своята военна мощ в
Москва и Санкт Петербург по време на
репетиции за Деня на победата.

Русия е принудена да слива и пре-
групира бойни единици след неуспеш-
ното си настъпление в североизточната
част на Украйна, съобщи британското
Министерство на отбраната, позовавай-
ки се на разузнаването.

Îëèâúð Ñòîóí: Óêðàéíà å ÷àñò îò àìåðèêàíñêèÿ ïëàí
от Diario, именно Съединените
щати са провокирали този кон-
фликт, защото това, което на-
правиха, е “преврат в Украйна
за установяване на прозападно
правителство”.

“Украйна е част от амери-

канския план, винаги е била...
Това искаха през 2014 г. с този
държавен преврат. Те получиха
това, което искаха: тласнаха ги
срещу Русия. Те желаят да сме-
нят режима в Руската федера-
ция, да отстранят Путин и да

стигнат до руските ресурси на
определена цена”, подчертава
режисьорът.

“Ние си създаваме врагове,
за да продължи всичко да рабо-
ти”, добави Стоун. “Страната се
нуждае от стратегия за напре-

жение, защото напрежението
кара света да се движи. Произ-
водителите на оръжие пък са
особено щастливи, тъй като
продават оръжия на тези държа-
ви.” Той описва САЩ като “до-
берман, методично животно-
убиец с много пари”.

Американският режисьор оп-
ределя руския лидер като “разу-
мен, спокоен, внимателен човек”.
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Арестанти във Венецуела
взеха полицаи
за заложници

47 задържани в килия за 10

човека в полицейски участък във

венецуелския град Валенсия се раз-

бунтуваха и взеха двама служите-

ли на реда за заложници. Стра-

ната има капацитет за 20 000

затворници, а в затворите са

32 000. В същото време в участъ-

ците са задържани около 35 000.

Банда отвлече
доминикански дипломат
в Хаити

Дипломат от Доминиканската

република е бил отвлечен от една

от най-опасните банди в Хаити,

съобщи правителството в Санто

Доминго, призовавайки хаитянски-

те власти да предприемат дейст-

вия за освобождаването му “жив

и невредим”. Карлос Гийен е рабо-

тел като съветник по земеделие-

то. Отвлечен е посред бял ден от

Кроа де буке - предградие на сто-

лицата Порт о пренс.

Тексас изнудвал Мексико

Натискът за засилване на ох-

раната на границите, оказан от

Тексас на граничещите с него мек-

сикански щати, е равнозначен на

“изнудване”, заяви мексиканският

външен министър Марсело Ебрард.

“Аз затварям границата и вие

трябва да подпишете, каквото

кажа аз. Това не е сделка, сделка

е, когато вие и аз сме постигнали

съгласие за нещо”, подчерта той

при посещение в Нуево Леон. Тази

година опитите за преминаване на

границата със САЩ достигнаха

рекордни равнища.

Мащабен протест
срещу правителството
в Ереван

Опозицията в Армения започна

мащабни протести в Ереван с

искане за оставката на премиера

Никол Пашинян. Блокирани са

булеварди и мостове, водещи

към центъра. Поне 125 души са

задържани. Опозиционни партии

обвиняват Пашинян в планове да

предаде целия регион на Баку, след

като той казал миналия месец

пред депутатите, че “международ-

ната общност е призовала Арме-

ния да намали исканията си за

Карабах”.

Аржентински работници отбелязаха Първи май в Буенос Айрес
с масови шествия, организирани от левите партии и движения

СНИМКИ БТА

Най-малко осем души, сред които
шест деца, загинаха при пожар
в беден квартал на филипинската
столица Манила. Огнеборците
са се борили два часа с
пламъците, унищожили около
80 жилища. Причините за
инцидента се разследват

Москва ще се оттегли от Международната космическа стан-
ция (МКС), заяви ръководителят на Руската космическа про-
грама Дмитрий Рогозин, цитиран от “Блумбърг”. Този ход на
Русия е насочен срещу санкциите, наложени заради инвазията
в Украйна.

Ще бъде спазено едногодишното предизвестие към партньо-
рите, твърди ръководителят на Руската космическа програма. “Ре-
шението вече е взето, ние не сме длъжни да говорим за него
публично”, каза Рогозин, цитиран от ТАСС.

По-рано той заплаши да прекрати мисията на Русия на МКС,
освен ако САЩ, ЕС и Канада не отменят санкциите срещу
предприятия, участващи в руската космическа индустрия.

Орбиталната изследователска космическа станция до война-
та остава рядка област на сътрудничество между Русия и САЩ
и техните съюзници, въпреки постоянно влошаващите се отноше-
ния. Но безпрецедентната международна изолация на Русия бе-
лежи “евентуален край” на съвместното изследване на Космоса.

Ðóñèÿ íàïóñêà
Ìåæäóíàðîäíàòà
êîñìè÷åñêà ñòàíöèÿ

Основателят на “Майкрософт” и филантроп Бил Гейтс
изрази мнението, че настоящата пандемия от коронавируса
все още заплашва човечеството. Той направи това в интер-
вю за “Файненшъл Таймс”.

“Тази пандемия все още ни заплашва с вариант, който
ще бъде по-заразен и по-фатален. Далеч надхвърля риска от
пет процента”, каза той.

Гейтс призовава да се създаде група от различни екс-
перти за бързо идентифициране на глобалните заплахи за
здравето и за подобряване на координацията между стра-
ните. Той подчертава, че са необходими големи инвести-
ции, за да се предотврати нова пандемия.

СЗО трябва да сформира първокласен екип, чиято “цена”
според Гейтс е около 1 милиард долара годишно. В същото
време той призна, че не е сигурен дали е възможно да се
постигне международен консенсус за увеличаване на фи-
нансирането на Световната здравна организация.

Áèë Ãåéòñ î÷àêâà
ïî-çàðàçåí âàðèàíò
íà êîðîíàâèðóñà

ЕК може да изключи Ун-
гария и Словакия от подгот-
вяното ембарго върху покуп-
ките на руски петрол предвид
зависимостта на двете страни
от доставките на суровината
от Русия. Това посочиха пред-
ставители на европейските
институции, цитирани от
“Ройтерс” и БТА. За да запа-
зи единството в 27-членния
блок, Еврокомисията може да
предложи на двете страни “из-
ключение или дълъг преходен
период” според единия от
източниците. В Словакия и
Унгария, през които минава
южното разклонение на пет-

Óíãàðèÿ è Ñëîâàêèÿ
èçêëþ÷åíè îò åìáàðãîòî?
Очаква се Еврокомисията да приключи утре работата
по шестия санкционен пакет срещу Москва

ролопровода “Дружба”, зави-
симостта е особено силна - те
са внесли съответно 96 и 58
процента от необходимите им
суров петрол и петролни про-
дукти миналата година по дан-
ни на Международната аген-
ция по енергията (МАЕ).

И без това евентуалното
петролно ембарго сигурно ще
бъде поетапно и най-вероят-
но ще бъде задействано с
пълна сила едва в началото на
следващата година, отбелязват
служителите на европейските
институции.

България не се споменава,
но преди два дни премиерът

Кирил Петков прогнозира, че
до такова ембарго няма да се
стигне заради невъзможност-
та на няколко от страните в
ЕС, сред които той посочи
България и Австрия, да поне-
сат това. Очаква се ЕК да при-
ключи работата по новия,
шести поред санкционен па-
кет срещу Русия, който веро-
ятно ще включва забрана за
покупки на руски петрол,
приходите от който са важен
източник на средства за
Москва. Той ще бъде предста-
вен утре, 4 май, на представи-
телите на страните членки.

Унгария, която е силно

зависима от руския петрол,
многократно е заявявала, че
няма да одобри санкции, зася-
гащи енергетиката. Словакия
също е сред страните членки,
разчитащи в голяма степен на
руските изкопаеми горива.

Към Европа се насочва
близо половината от руския
износ на петрол и петролни
продукти, което осигурява на
Москва огромен източник на
приходи. Редица европейски
страни, включително Полша и
Латвия, настояват на това да
се сложи край, за да се блоки-
ра финансирането на военни-
те действия в Украйна.
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Äèñòàíöèðà ëè ñå
Âó÷è÷ îò Ïóòèí?
Белград купува изтребители от Париж и Лондон

Членът на Конгреса на
САЩ Клаудия Тени (Репуб-
ликанска партия, Кънектикът)
обмисля да формира коалиция
на Капитолийския хълм, коя-
то би работила за възможност-
та да се наложат санкции на
страната ни, тъй като Бълга-
рия не вдига ветото за започ-
ване на присъединителни пре-
говори на Северна Македония
с Европейския съюз.

В интервю за македонска-
та секция на радио “Гласът на
Америка” тя казва, че офици-
алното писмо, което група
конгресмени са изпратили до
българския посланик във Ва-
шингтон Тихомир Стойчев, не
е дало резултат и че целта на
такава коалиция от членове на
Камарата на представителите
и на Сената би била да под-
тикнат България към диалог.

 “Гласът на Америка”:
България досега не е вдигна-
ла ветото въпреки посеще-
нията на Донфрид, Ескобар
и други европейски лидери,
които искат колкото може
по-скоро Северна Македония
да започне присъединителни-
те преговори с Европейския
съюз. Превърнаха ли се тези
посещения донякъде в поли-
тически туризъм, а не в
нещо, което би довело до

Øîê! Êëàóäèÿ Òåíè èñêà ñàíêöèè ñðåùó
Áúëãàðèÿ çàðàäè „ìàêåäîíñêîòî âåòî”

Британският “Юрофайтър-Тайфун”

Френският “Рафал”

Сръбският президент Александър
Вучич направи изказване, с което косве-
но визира Москва, и то в негативен план.
Той цитира бившия американски държа-
вен секретар Хенри Кисинджър така:

“Няма приятелство в международната
политика, коeто продължава вечно, има
само интереси. Ние имаме своите инте-
реси и в съответствие с това ще правим
всичко, което е необходимо”.

Преди две седмици Сърбия гласува за
изваждането на Русия от Съвета на пра-
вата на човека в ООН, което силно изне-
нада Москва.

Сърбия ще вземе евентуални реше-
ния за антируски санкции, изхождайки
от националните си интереси, заяви пред
журналисти сръбският президент на из-
ложението за военна техника “Щит 2022”
на летище Батайница край Белград.

Що се отнася до въвеждане на санк-
ции, ще кажа повече по въпроса на 6 май,
но всичко, което мога да съобщя засега,
е, че Сърбия е приела своите заключения
на заседанието на Съвета за национална
сигурност на страната. Нашата политика
трябва да бъде политика за развитието и
прогреса на Сърбия, политика, която във
всеки момент гледа главно на това, което
е в интерес на нашата страна.

Сръбският държавен глава окачестви
конфликта в Украйна не като региона-
лен, а като международен. Това не е ог-
раничен или регионален конфликт, това е
международен конфликт. Има икономи-
чески международен конфликт, има по-
литически конфликт, заяви Вучич.

Сръбският президент призна, че
Сърбия води преговори с Франция и Ве-

ликобритания за купуването на изтре-
бители. От много време водим прегово-
ри за купуването на 12 изтребителя “Ра-
фал” и вярваме, че до края на годината
или най-късно до началото на следващата
ще бъдем готови да се договорим за ку-
пуването им. Водим преговори и с Вели-
кобритания за купуването на 12 до 14
самолета “Юрофайтър-Тайфун”, посочи
сръбският президент.

Той каза още, че в момента на прак-
тика няма никакъв диалог между Белград
и Прищина. Много скептично съм наст-
роен по въпроса за Косово, в момента не
съществува диалогът, който винаги съм
подкрепял, посочи Вучич.

реални промени?
- Тени: Направихте добро

сравнение. Мисля, че е важно
да продължим и да разрешим
на Албания и Северна Маке-
дония да влязат в ЕС. Наисти-
на не мога да коментирам дали
посещенията са само полити-
чески туризъм или са по съще-
ство, но българският въпрос
все още виси. И очевидно тряб-
ва да ги притискаме да се вклю-
чат в диалог, в разговор, да ми-
нимизираме техните опити за
дестабилизация на ситуацията,
за която трябва да намерим
решение. Това има негативно
влияние върху останалата част
от Западните Балкани. Загри-
жена съм, че тези разговори са
в сянката на това, което се
случва в Украйна, и може би
не са толкова сериозни, колко-
то биха могли да бъдат.

 “Гласът на Америка”:
Българска правителствена
делегация, предвождана от
премиера Кирил Петков, не-
отдавна дойде в Битоля да
открие културен център, на-
именуван на исторически
доказания нацистки сътруд-
ник Ванчо Михайлов. Какъв е
Вашият коментар на това
и дали смятате, че поведе-
нието на България е в съот-
ветствие със стандартите
на НАТО?

- Тени: Очевидно не е.
Разочарована съм, като гледам
как продължава да постъпва
България, и е време за по-аг-
ресивни действия на САЩ по
отношение на дипломатичес-
кия натиск върху тях, за да ги
доведем на масата за прегово-
ри. За съжаление, мисля, че

няма да получим това от ад-
министрацията на Байдън. Тя
не изглежда толкова заинтере-
сувана от този район на све-
та, за който аз мисля, че е един
от най-критично важните. От
всякога районът е бил врата
между Изтока и Запада. И
винаги е много, много важно
ние като държава да
поддържаме съюзниците от
НАТО в този регион. Както
знаете, не всички страни там
са съюзници на НАТО и не
всички са в ЕС. Значи, имаме
много история и години на
борба в този район.

 “Гласът на Америка”:
Българският президент Ру-
мен Радев каза, че македон-
ската идентичност е фал-
шификат на Комунистичес-
кия интернационал. С таки-
ва коментари вярвате ли, че
България е всъщност сериоз-
на в преговорите да вдигне
ветото до края на френско-
то придседателство на ЕС

до края на юни?
- Тени: Не съм сигурна, че

наистина мога да кажа какво
смятам, че ще направят. Тех-
ните постъпки досега не ни
дават позитивно чувство за
това, което правят като отго-
ворно лидерство. Ще видим
какво ще се случи по-нататък
с ветото. Трудно ми е да пред-
видя какво ще се случи и да
спекулирам за това какви са
техните намерения.

 “Гласът на Америка”:
Президентът Радев казва, че
македонците са фалшифи-
кат, докато Путин казва, че
Украйна е измислена държа-
ва. Обществеността прави
сравнение между двете
твърдения. Вие виждате ли
сходство в изявленията?

- Тени: Не съм виждала
този коментар на Радев, но
звучи много подобно на Пу-
тин. Звучи като някой, който
е диктатор или който иска да
е диктатор, който иска да при-

добие мощ, а не наистина да
осигури лидерство, да бъде
истински лидер, който да
насърчава и да пази интереси-
те на българите. Мисля, че той
се доказва като несъответст-
ващ на поста си. За жалост, не
мисля, че българите имат сво-
бодни и справедливи избори,
също както нямат в Русия, и
съм сигурна, че имат много
силна пропагандна машина,
която пречи на народа да раз-
бере истината. Това са част
от усилията, които САЩ
биха могли да направят с по-
силни дипломатически отно-
шения и по-силен диалог, за
да осигурят ресурсите, нуж-
ни на тези страни.

 “Гласът на Америка”:
Смятате ли, че санкции про-
тив България в този момент
са разумни с оглед на това,
че тя две години блокира на-
чалото на присъединителни-
те преговори?

- Тени: Бих искала да видя
повече информация за това
какво всъщност може да бъде
ефективно във връзка със
санкциите. Понякога иниции-
раме санкции и те не са ефек-
тивни. Знаем, че дълги години
имахме санкции към различни
субекти, към иранците, рус-
наците... В много случаи това
не им пречеше, не ги отказва-
ше от техните действия. Ако
бяхме приложили към русна-
ците по-агресивни санкции в
енергетиката, тъй като знаете,
че газът и нефтът движат ру-
ската икономика, щеше да е
по-болезнено за тях. Но тези
санкции още не са въведени и
няма да бъдат до юни. Така
руснаците и останалият свят
продължават да финансират и
насърчават тази ужасна вой-
на и престъпленията, които
виждаме в Украйна. Мисля, че
ще видите нещо подобно...
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Çåëåíñêè ìîæå
äà ñïå÷åëè âîéíàòà
Президентът на Украйна разговаря в Киев с американския
държавен секретар и с министъра на отбраната

БЛИНКЕН И ОСТИН ОБЯВИХА В КИЕВ:

Основна тема на срещата бе иска-
нето на Украйна за тежки оръжия.
Американските емисари обещаха 713
милиона долара допълнителна пряка и
непряка военна помощ. От цялата сума
Киев ще получи около 322 милиона
долара. Останалите са за страни съюз-
ници, изпратили помощ на воюващата
с Русия държава.

Блинкен посочи, че САЩ не знаят
как ще се развие войната, но знаят, че
“суверенната, независима Украйна” ще
съществува много по-дълго от “присъ-
ствието на Владимир Путин”.

Държавният секретар припомни
думите на президента на САЩ Джо
Байдън, че американски сили няма
директно да участват във войната -
нито на земя, нито по въздух.

По време на брифинг Остин каза:
“САЩ вярват, че Украйна може да
спечели войната срещу Русия с пра-
вилното оборудване и правилната под-
крепа”.

Политическата и икономиче-
ска изолация на Русия в дългос-
рочен план е невъзможна, про-
сперитетът на Европейския
съюз, включително на Германия,
винаги ще зависи от доставките
на руски суровини. Това заявя-
ва в интервю за “Ню Йорк
Таймс” бившият германски
канцлер Герхард Шрьодер.

“В дългосрочен план не мо-
жете да изолирате страна като

Тежките оръжия се очертават като
ключова част от развоя на битката за
източния регион на Украйна, известен
като Донбас. Сравнително равният
терен е подходящ за това, което воен-
ните наричат маневрена война - при-
движването на танкове и други су-
хопътни сили, подкрепени от оръдия
с голям обсег като 155-милиметрова-
та гаубица.

Сега руснаците разполагат в райо-
на на Донбас допълнителна артиле-
рия, както и повече сухопътни войски
и друга техника, в подготовка за очер-
таващата се дълга битка в индустриал-
ното сърце на Украйна.

Гаубиците, които САЩ изпращат
в Украйна, ще бъдат от най-новия аме-
рикански модел, известен като M777,
използван от армията и морската пе-
хота. Те могат да се разполагат на
бойното поле с тежкотоварни хели-
коптери и да се придвижват сравни-
телно бързо между позициите с теж-
котоварни военни камиони, които
също се осигуряват от Пентагона.

Първите от 72-те гаубици се очак-
ва да потеглят към Европа всеки мо-
мент. Неуточнен брой от 18-те 155-
милиметрови гаубици, които Байдън
одобри миналата седмица да бъдат
изпратени в Украйна, вече са в Европа
и американски военни ще започнат да
обучават свои украински колеги как
да боравят с тях. Обучението ще се
извършва в неуточнена трета страна.

Едно от руските предимства е
близостта на този регион до руска
територия, което позволява по-къси
снабдителни линии, в сравнение с
предишните сражения в северната
част на Украйна.
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Просперитетът на ЕС, включително
на Германия, винаги ще зависи
от доставките на руски суровини

Русия нито политически, нито
икономически. Германската ин-
дустрия се нуждае от руски су-
ровини”, казва Шрьодер.

Според него дискусиите за
ресурсите не се ограничават
само до енергийните носители.
“Това не са само нефт и газ, но
и редкоземни елементи. Такива
суровини не могат просто да
бъдат заменени”, отбеляза бив-
шият канцлер.

Шрьодер прогнозира, че след
приключването на специалната
военна операция на Русия в

Украйна, Германия и други ев-
ропейски страни ще възстано-
вят връзките си с Москва. “Ще

трябва да се върнем към сътруд-
ничеството с Русия. Ние винаги
правим това.”

Първото изстрелване на
междуконтиненталната ба-
листична ракета “Сармат” бе
извършено от космодрума
Плесецк в Архангелска об-
ласт, съобщиха от руското
Министерство на отбраната.

Русия определя “Сар-
мат” като най-мощната ра-
кета с най-голям обсег на
унищожаване на цели в све-
та, което значително ще
увеличи бойната мощ на
стратегическите ядрени
сили на страната.

Ракетната система “Сар-
мат” ще влезе на въоръжение
в Ракетните стратегически
войски след приключване на
изпитателната програма.

Руският президент Вла-
димир Путин поздрави во-
енните за успешното изпи-
тание на новата междукон-
тинентална балистична ра-

кета и коментира, че “няма
аналози на такива оръжия в
света и няма да има още
дълго време”.

“Бих искал да подчертая,
че при създаването на “Сар-
мат” са използвани само
вътрешни доставки, компо-
ненти и части. И, разбира се,
това ще опрости серийното
производство на комплекса
от предприятията на отбра-
нителната промишленост и
ще ускори трансфера към
арсенала на стратегическите
ракетни войски”, обясни
президентът.

Пентагонът коментира
сдържано и лаконично из-
стрелването на “Сармат”:
“Уведомиха ни предварител-
но”. Според висши амери-
кански военни това изпита-
ние е “рутинно и не е запла-
ха за САЩ”.
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В супермаркета, в ресто-
ранта, на бензиностанцията -
в Германия почти навсякъде
потребителите усещат силно
нарасналите цени. През април
инфлацията в страната е до-
стигнала ниво от 7,4%.
Напълно възможно е това все
още да не е крайната й точка.

Някои експерти преду-
преждават за опасността от
двуцифрена инфлация през
лятото, особено ако войната
в Украйна продължи да еска-
лира. Досегашният рекорд на
висока инфлация от 7,8%, ре-
гистриран по време на петрол-
ната криза през 1973 година,
може да бъде надминат, пре-
дупреждават водещи герман-
ски икономисти.

Факторът, който най-сил-
но подгрява инфлацията, са
енергийните цени. В послед-
но време на тях се дължи поч-
ти половината от сегашната
инфлация, смята Себастиан
Дулин, директор на Институ-
та по макроикономика и из-
следвания на конюнктурата.
Той е убеден, че през идните
месеци домакинствата ще
бъдат изправени пред ново
поскъпване на енергията. Ще
нараснат и цените на храни-
те, чието производство е осо-
бено енергоемко.

Автомобилите
ще поскъпнат -
и нови, и стари

Повишаващите се произ-
водствени цени ще доведат до
поскъпване на почти всички
потребителски стоки. Особе-
но засегнати ще са индустри-

Инфлацията в Америка е на 40-годи-
шен връх, докато реалните доходи на
домакинствата спадат с най-бързия темп,
откакто правителството започна да съби-
ра данни през 1959 г. Това до голяма
степен се дължи на факта, че разходите
за храна, гориво и подслон се покачват
толкова драматично. Цените на сурови-
ните не показват никакви признаци за
понижение в скоро време, благодарение
на войната в Украйна, докато силно
затегнатият жилищен пазар в САЩ може
да поддържа цените по-високи от нор-
малните през следващите няколко годи-
ни, дори когато лихвените проценти се
покачват.

Â êîè ñåêòîðè ñå î÷àêâàò
íîâè öåíîâè øîêîâå?
Факторът, който най-силно подгрява инфлацията, е поскъпването на енергията

алните стоки, произвеждани в
Азия. Професорът по иконо-
мическа политика Гюнтер
Шнабл очаква цените на авто-
мобилите да нараснат с дву-
цифрен процент.

През последните месеци
имаше особено силно пос-
къпване на колите втора
употреба - с близо 24%.
Това се дължеше на недо-
стига на чипове и наруше-
ните вериги за доставки, по-
ради което на пазара имаше
относително малко нови ав-
томобили. Автомобилният
експерт Фердинанд Ду-
денхьофер прогнозира, че
тази тенденция няма да се
промени поне през следва-

щите 9 до 12 месеца.
Голям скок на цените екс-

пертите очакват и при про-
дуктите от сферата на елек-
трониката. Освен това при
тях вероятно ще има и заба-
вяне на доставките - покрай
локдауна в Китай. Очаква се
забавяне например при теле-
визорите и таблетите. “По-
край локдауна в Китай до-
ставките се усложняват, а
инфлационният натиск ще
нарасне”, казва Карстен
Бржешки от германския фи-
нансов институт ING.

При пералните, съдомиял-
ните машини и хладилниците
скокът на цените навярно
няма да е толкова голям.

Възможно е обаче някои от
поръчаните уреди да се доста-
вят със закъснение от по ня-
колко месеца.

По-скъпи мебели,
строежи и ремонти

Цените на мебелите също
ще растат - най-вече покрай
трудностите в доставките и
повишените цени на дървеси-
ната. Потребителите все още не
усещат това с пълна сила, за-
щото пазарните цени на мебе-
лите често се определят година
по-рано. Но още от началото
на 2021 година мебелите, кили-
мите и всички осветителни тела
вече са поскъпнали с 6%. Ли-
дерът в сектора ИКЕА вече

реагира на тази ситуация и
повиши цените си от началото
на годината средно с 9 на сто.

Тенденцията ще затрудни
вероятно и много от хората,
които строят или санират къщи
и жилища. Повече от всякога в
момента се усеща недостиг на
строителни материали. За по-
следната година цените на
дървесината за строеж поскъпна
с 80%, гредите за покрив - с
64%, армировъчната стомана -
с 53%. Съответно скочиха и
цените на занаятчийските и
строителни услуги: за електро-
техници - с 14%, за топлоинже-
нери - с 13 на сто.

И почивките стават
по-скъпи

Почивките също поскъпват.
За нощувки в хотели и частни
квартири през тази година це-
ните са значително по-високи,
отколкото през миналата 2021-
ва. Цените за хотелите в Гер-
мания са поскъпнали средно с
16%. Голямо е и поскъпването
на автомобилите под наем. В
много случаи то е двойно по-
голямо. Това се дължи на фак-
та, че броят на автомобилите
под наем в цял свят намаля с
близо една пета.

Има и други фактори, които
влияят на цените - например
потребителското поведение.
Пандемията от коронавирус
намали значително посещения-
та в ресторанти. Затова пък се
купуват много повече хранител-
ни продукти от магазините. И
тъкмо те напоследък поскъпват
значително. А тъй като хляб,
плодове и зеленчуци се купуват
всеки ден, то там повишението
на цените ни прави много по-
голямо впечатление, отколкото
при мебелите, пералните маши-
ни или компютрите.

Ðàñòå çàïëàõàòà îò „ãëîáàëíà ïîòðåáèòåëñêà ñòà÷êà”
Но какво да кажем за стоките, които

не са от първа необходимост? Там може
да се види началото на корекция, която
може да има изненадващо въздействие
както за бизнеса, така и за пазарите,
пише Рана Форухар за “Файненшъл
Таймс”.

Неотдавнашен доклад на Currency
Research Associates - базирана в САЩ
компания за финансови стратегии, уста-
нови силни доказателства, че настъпва
“глобална потребителска стачка”, тъй
като потребителите по света започват
да намаляват разходите си за всичко, от
което не се нуждаят непосредствено.

Доказателствата за това са най-сил-
ни в развиващите се страни, където
скокът в цените на основните продукти
(които са още по-скъпи, когато се оце-
няват в обезценени валути) доведе до
прекъсване на електроснабдяването,
несигурност при храните и това, което
представлява “излизане” на стотици
милиони на хора от световната потре-

бителска икономика.
Сега богатите страни може да са на

път към нещо подобно. Жителите на Ню
Йорк и Ню Джърси дължат повече от
2,4 милиарда долара на комунални ком-
пании (за САЩ като цяло цифрата е 22
милиарда долара), а някои градове пре-
дупреждават за спиране на електричест-
вото, ако сметките не бъдат платени.

Бизнесът започва да коригира собст-
вените си очаквания за потребителските
разходи. От известно време продажбите
на употребяваните автомобили
надхвърлят тези на новите в САЩ. В
края на март Apple обяви плановете си
да намали производството на своя
iPhone SE с 20 процента, тъй като вой-
ната в Украйна и нарастващата инфла-
ция намаляват потребителските разходи
по целия свят. Компанията също така
намали производството на слушалките
AirPods. Наскоро Netflix обяви, че е
загубил повече клиенти на стрийминг,
отколкото е привлякъл през първото

тримесечие, първата нетна загуба от
десетилетие. Акциите на Netflix се сри-
наха с 35% след съобщението и доведо-
ха до спад за целия индекс S&P 500.

Притеснението сега е, че всеки сек-
тор, чието потребление хората могат да
намалят - от хранене навън, през летни
ваканции, до нови дрехи, бяла техника,
коли или джаджи - може да понесе удар,
ако разходите за храна, гориво и (на
места като САЩ) подслон останат висо-
ки. Макар че това вече се е случило за
60% от американците, които живеят от
заплата до заплата, има индикации, че
по-богатите също стават предпазливи
относно излишните разходи. Скорошно
проучване установи, че над половината
от тези, които печелят над 100 000 до-
лара годишно, се хранят навън по-мал-
ко, а приблизително една трета намаля-
ват карането на кола, пътуванията и ме-
сечните абонаменти.

Investor.bg
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Йоанна Елми и
Ева Гочева са лауреатите
на „Южна пролет 2022”

Писателката Йоанна Елми и по-
етесата Ева Гочева са лауреатите
на “Южна пролет 2022”. Носител
на наградата “Александър Паска-
лев” за цялостно творчество е
хасковският писател Иван Митев.
Литературните дни се организират
за 50-и пореден път от община
Хасково. Председател на журито бе
проф. Кирил Топалов. Йоанна Елми
получи бронзовия пегас за проза с
“Направени от вина”, а Ева Гочева
- за стихосбирката си “Съвсем друга
история”. В юбилейния конкурс уча-
стваха 45 автори.

Национален фестивал
на българското кино

Над 60 български
игрални, докумен-
тални и анимацион-
ни филма ще бъдат
представени на На-
ционалния фестивал на българско-
то кино. Организатор е СБФД и
всеки ден ще има безплатни про-
жекции в Дома на киното в София.
Националният фестивал “Васил
Гендов” носи името на основопо-
ложника на българското кино и
основател на СБФД Васил Гендов,
роден преди повече от 130 години.
Прожекциите ще продължат до
9 май, а кои са победителите ще
стане ясно на 15 май на церемония
в НТ “Иван Вазов”. Голямата
награда ще бъде обявена от почет-
ния гост на събитието Кшищоф
Зануси. Целта е да се представи и
отличи най-доброто от най-ново-
то българско кино, излязло през
последните 18 месеца. В съпътства-
щата програма са включени май-
сторски класове на режисьорите
Андрей Паунов и Камен Калев.

„Времеубежище” е книга
на месец май в Австрия

Романът “Време-
убежище” бе избран
за Книга на месец май
в Австрия. Изборът
се прави от Авст-
рийското национално
радио и телевизия
ORF и Асоциацията
на книгоразпростра-
нителите. Британ-
ското издание на
книгата в превод на английски от
Анжела Родел вече може да се поръ-
ча с твърди корици. Официалната
дата на издаване на “Timeshelter” е
12 май. Георги Господинов е поканен
да води майсторския клас по твор-
ческо писане тази година за
завършващите престижния колеж
Холдън в Торино, Италия. Господи-
нов беше сред седемте члена на
Европейското жури за литература,
което избра в Париж носителя на
Европейската награда.

Сборник с над 300 български шевици
от североизточния край на България,
представени в детайлни илюстрации и
текстове на български и английски език,
издава “Софтпрес”.

Луксозното двуезично издание съхра-
нява духа и традициите и се превръща в
мост към следващите поколения, отбеляз-
ват издателите и допълват, че в страна с
богато минало, каквато е България, фолк-
лорът е онзи даровит майстор, който
събира нишките на времето и разказва ис-
тории. Веднъж избира да говори с песен,
друг път - чрез магията на писаното сло-
во. Понякога обаче взема конец и игла и
търпеливо везе символи и знаци - шифър,
който днес отключва вратата към света на
нашите предци. Везането е традиция, ко-
ято обединява местности и хора, обичаи
и порядки. Връзка, податлива на ерозия,
ако не я подхранваме. Именно на нейно-
то опазване се посвещава авторката
Здравка Димитрова с книгата “Български
шевици от русенски регион”.

В продължение на седем години

300 áúëãàðñêè øåâèöè
â äâóåçè÷åí ñáîðíèê
Детайлни илюстрации и текстове представят безценно
наследство от североизточния край на България

Здравка Димитрова издирва и извезва
наново мотиви, които са се срещали по
дрехите на нашите прабаби и дядовци.
Водена от любовта си към родния край
и желанието да съхрани културното на-
следство на везбеното изкуство, тя от-
варя прашната ракла, която стои закъта-
на във всеки селски дом. Сред купища
дрехи и платове авторката намира оне-

зи, върху които са извезани шевици, впе-
чатляващи с майсторството и символи-
ката си. Цветни памучни и копринени
нишки оформят детайлите, с които пре-
ди години е бил описван вселенският ред
и мястото на човека в него. В началото
на книгата “азбука” от 20 различни бода
дава на читателите нужните познания,
за да разкодират правилно всеки еле-
мент. С изключителна прецизност Здрав-
ка Димитрова пресъздава композицията
и цветовете, използвани за изработката
на традиционни престилки, женски и
мъжки ризи. Облекло, което символич-
но е запечатало най-важните моменти
от живота на българина в онези време-
на, и което днес играе ролята на съкро-
вищница от спомени и знания.

“Български шевици от русенски ре-
гион” ще бъде представена от Здравка
Димитрова и “Софтпрес” на 11 май в
Русе. Официалната премиера ще бъде
придружена от изложба на шевици,
включени в сборника, в Доходното зда-
ние от 9 до 12 май.

Ñëúíöå è ëþáîâ ïîäíàñÿò Ìàðèàíà Ïåí÷åâà,
Âàñèëåíà Àòàíàñîâà è Ñèëâèÿ Ëóë÷åâà

СНИМКА ОБЩИНА ХАСКОВО

Тереза Зиковска предста-
вя селекция от маслени плат-
на, посветени на вярата и
християнството, с емблема-
тичното заглавие “Домът ми,
дом за молитва ще се нарече”,
в столичната галерия “Кон-
траст” на 3 май в 17,30 ч.
Просветената публика знае,
че тази художничка отдавна
се насочва към темата за вя-
рата, за изцерителната същ-
ност на молитвата, за енерги-
ята на благородните духовни
послания. Повече от две десе-
тилетия вече тя съзерцава кра-
сотата на редица духовни ме-
ста в Гърция, Русия, Украйна,
Йерусалим, Кападокия, Тур-
ция и особено някои от
българските манастири и
църкви. Тя е създала серия от
платна, посветени на Рилския,
Клисурския, Троянския, Бач-
ковския манастир, както и ре-

дица православни храмове и
параклиси в цялата страна.

Самата Тереза Зиковска
споделя за новата си експози-
ция, че се интересува не тол-
кова и не само от архитекту-
рата на отделния храм, колко-
то иска да пресъздаде Храма
на душата - тялото като храм
и на нашата планета, като
храм на всички нас. “В карти-
ните ми, подчертава тя, са
отразени чувства, които са се
породили от многобройните
поклоннически пътувания по
святи места и от моите твор-
чески и духовни преживява-
ния и търсения. Ателието ми
е моята голгота!”

Тереза Зиковска има усет
за езика на багрите, тя изслед-
ва модулациите на сенките и
полусенките и изгражда сво-
ите пластически образи с раз-
бирането за неразривната
хармонична връзка между
форма и съдържание. Затова
следва интуитивно чувство-
то за мяра и пропорции. Чет-

Член-кор. Иван ГРАНИТСКИ

Áëàãîðîäíàòà åíåðãèÿ íà ìîëèòâàòà

ката й е движена от порива
на чувствата и съзерцанието
на сърцето.

И главната й цел е да про-
зре магията на благородната
енергия на молитвата.

цосопраното Мариана Пенчева, която ще
представи камерния концерт с искрящо-
то заглавие “Слънце и любов”, заимства-
но от едноименната песен на Пучини.

Мариана Пенчева е подбрала камер-
ните творби на композиторите, чиито
опери са в основата на нейната забеле-
жителна международна кариера. Неин
партньор на сцената е младата и та-
лантлива пианистка Василена Атанасо-
ва, а към техния тандем се присъединя-
ва актрисата Силвия Лулчева, която ще
внесе допълнителен изискан колорит в
програмата с подбрани стихове любов-
на лирика.

Софийската филхармония и Староза-
горската опера представят “Музика без
граници”. Петият концерт от цикъла ще
бъде изпълнен на 3 май от 19 ч. на сце-
ната на камерна зала “България”.

“Sole e amore/Слънце и любов”
продължава вече установената традиция
от специални мултижанрови камерни
концерти, които поднасят на публиката
изненадващи приятни срещи с непознати
произведения от световната музикална
съкровищница, интерпретирани от голе-
мите оперни имена, талантливи инстру-
менталисти, актьори, поети. Този път във
фокуса е световната оперна певица - ме-

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

Мариана Пенчева



Преди да се приближи до женската, мъжкият жираф

души урината й, за да провери дали е в овулация.

Този процес е известен като реакцията на Флемен.

Един човешки косъм може да издържи 100 кг тежест.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ВТОРНИК
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ
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Българският предста-
вител на “Евровизия
2022” - “Intelligent Music
Project”, замина за Тори-
но, за да представи стра-
ната ни на престижния
конкурс, който започва
след броени дни и ще
бъде излъчен на живо по
БНТ 1 на 10, 12 и 14 май
от 22 ч., научи ДУМА от
обществената телевизия.

Минути преди деле-
гацията да се качи в са-
молета за Италия, музи-
кантите официално пода-
риха на Летище София
красиво ретро пиано,
което ще бъде разполо-
жено на Терминал 2.

“Идеята дойде по вре-
ме на многобройните ни
пътувания из Европа
през последните два ме-
сеца. На почти всяко ле-
тище имаше поставено
пиано, на което всеки
може да седне и да по-
свири. Замислихме се, че
в България няма подобна
“инсталация”, и решихме
да поправим това. Пиа-

Интелектът на пчелите се
оказва по-голям, отколкото се е
смятало досега - биолози от
Австралия са успели да обучат
тези насекоми да различават
четни и нечетни числа, съобща-
ва сайтът Конвърсейшън.

В експеримента изследовате-
лите са разделили пчели на две
групи. Насекомите от едната
група са били тренирани да
свързват нечетните числа с под-
сладена вода, а четните - с гор-
чива, а за тези от втората са ва-
жали противоположни правила.
На пчелите са показвани карти
с числата от 1 до 10 и те са се
обучавали, докато не дадат пра-
вилен отговор с точност 80 про-
цента. Експертите отбелязват,
че насекомите, които са свързва-
ли нечетните числа със сладка
вода, са се учили по-бързо. За

„Intelligent Music Project”
ïîäàðè ðåòðî ïèàíî
íà Ëåòèùå Ñîôèÿ

Книги на български автори
за втора поредна година ще на-
мират сами своите читатели в
паркове и градини в 9 града у
нас чрез кампанията “Зелено
четене”. Тя ще продължи през
целия месец май под мотото
“Книгите сами ни намират”.
Всички, които са се сдобили с
ново четиво, трябва да направят
снимка и да я публикуват в со-
циалните мрежи с “#книгодар”.

Създател и организатор на
кампанията е младата писателка
Надежда Динева - авторка на
“Орденът на скорпионите”. Ос-
новните цели са да популяризи-
ра четенето на обществени ме-
ста и творчеството на съвремен-
ни български автори. Добровол-
ци ще оставят книги на различ-
ни зелени локации в София,
Пловдив, Варна, Бургас, Русе,

Котките са сред най-попу-
лярните домашни любимци. Те
обичат да излизат навън и са
известни със склонността си да
скитосват. Къде и колко далеч
отиват, когато се разхождат?
Светлина върху тази загадка
хвърля норвежко изследване,
публикувано в сп. “Сайънтифик
рипортс”.

Специалисти от Норвежкия
университет по природни науки
(NMBU) са поставили GPS про-
следяващи устройства на близо
100 домашни котки в малък град
в Източна Норвегия. Целта им е
била да разберат какво правят
писаните, когато са навън.

Всички стопани на котки са
обитавали пределите на един
квадратен километър. Това e
позволило на изследователите да
получат подробна картина на
заниманията на голям брой кот-
ки на ограничена територия.

Резултатите съвпадат с по-
добни изследвания в други ев-
ропейски страни: отговорът на
загадката се крие много по-бли-
зо до дома, отколкото вероятно
са очаквали стопаните на котки.
Оказва се, че писаните прекар-
ват средно 79 процента от вре-
мето си на открито в радиус от
50 метра от дома на собствени-
ка си. Средното максимално
разстояние на отдалечаване е
било 352 метра. “Някои от тях
отиваха сравнително далеч, по-
някога на няколко километра, но
това бяха изключения. Повече-
то котки се намират буквално
зад ъгъла, когато са навън”,
обясняват изследователите.

Минути преди заминаването си за Торино групата изсвири
българската песен на „Евровизия” - „Intention”

ното е изключително
красиво, много старо, но
много добре запазено.
Доскоро го използвахме
в студиото, но то вече си
има нов дом. Нека всеки,
който има желание да по-
свири на него, да го на-
прави, без да се притес-
нява, защото с музика
светът е по-хубав! Бла-
годарим и на Летище
София, че се съгласиха
да осъществим тази идея.
През 2022 г. предприя-
тието чества своята 85-а
годишнина и това е на-
шият подарък за тях”,
разказаха българските
представители на “Евро-
визия”.

“Intelligent Music
Project” призова всеки,
който реши да посвири на
пианото, да се заснеме и
да качи видеото в социал-
ните мрежи с хаштаг
#playintelligentmusic,
като самите музиканти
дадоха пример, изсвир-
вайки на живо песента
“Intention”, с която ще

представят България на
“Евровизия” в Торино.

България и “Intelli-
gent Music Project” са
част от първия полуфи-
нал на конкурса, който

ще се проведе на 10 май.
Страната ни ще се пред-
стави на сцената под
номер седем.

Участието на Бълга-
рия на “Евровизия” се

СНИМКА БНТ

Áèîëîçè îáó÷èõà ï÷åëè
äà ðàçëè÷àâàò ÷åòíè
è íå÷åòíè ÷èñëà

разлика от тях, хората запомнят
по-бързо четните числа.

Досега учените смятаха, че
способността да различава чет-
ни от нечетни числа е присъща
само на човека, тъй като изиск-
ва високо ниво на абстрактно
мислене. Биолозите преди са
доказали, че пчелите са способ-
ни да извършват прости арит-
метични действия и да съпоста-
вят числа със символи, припом-
ня БТА.

СНИМКА ПИКСАБЕЙ

Стара Загора, Ямбол, Благоев-
град и Видин.

Към момента в “Зелено че-
тене” безвъзмездно със свои-
те творби са се включили
18 български автори и най-голе-
мите издателства в страната. До
читателите ще достигне съвре-
менна художествена литерату-
ра с жанрово многообразие,
поезия и детска литература.

Àâòîðè ñðåùàò ÷èòàòåëè
â ïàðêîâå è ãðàäèíè
â 9 ãðàäà ó íàñ

СНИМКА ФЕЙСБУК НА КАМПАНИЯТА

осъществява чрез публич-
но-частно партньорство
между Българската наци-
онална телевизия и про-
дуцентска къща “Intelli-
gent Music Ltd”.

Äîìàøíèòå
êîòêè ðÿäêî
ñå ðàçõîæäàò
äàëå÷
îò äîìà

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА
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ТЕЛЕЦ

Промените ще навля-
зат по-осезателно в
живота ви, но за доб-
ро. Поставените цели
ви дават сили.

ОВЕН

Съзнателно  търсите
човек, с когото имате
общи цели и интереси.
Работата ще ви сбли-
жи още.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Благодарение на труда
и упорството си ще
постигнете нещата,
които стоят като за-
дачи.

22 май - 21 юни

РАК

Разностранните ви ин-
тереси ще ви подтик-
нат да търсите нови
начини за изява. Не се
огъвайте.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Гледайте ведро на при-
тесняващите ви неща.
Не всичко е такова,
каквото изглежда на
пръв поглед.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се радвате от присъ-
ствието на любимия ви
човек, то ви дава уве-
реност и сили, мотиви-
ра ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Започнете деня си с
онези задачи, които не
търпят отлагане. Ще
ви остане енергия и за
други.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще пресечете опити да
ви отклонят от наме-
ренията ви. Не се зани-
мавайте с дребноте-
мия.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Разполагайки с инфор-
мация, ще подобрите
работата си и по-бързо
ще постигнете целите
си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

С колеги ще споделите
вижданията си по важ-
ни служебни въпроси и
ще предложите нови
решения.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Общуването с позитив-
ни хора, имащи творче-
ски поглед, ще ви доне-
се повече настроение и
хъс.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Коректното ви отно-
шение в работата ви
носи предимства, но и
много неща не ви удов-
летворяват.

ХОРОСКОП

05.10 ƒÊËÌÒ /Ô/
05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
10.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÚ‰ÂÎ ì‘‡Î¯Ë‚‡ Ò‡ÏÓ-

ÎË˜ÌÓÒÚî Ú‚ ÙËÎÏ /5
ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/(12)

22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-
ÔÓ‚Â

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

05.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.5

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.32

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.1

22.05 œÂÏËÂ‡: ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî -
ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.11

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.6

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.7

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.50 ì’ËÓÏ‡ÌÚ. ÀËÌËË Ì‡
Ò˙‰·ËÚÂî - ÒÂË‡Î

06.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

06.10 ì’ËÓÏ‡ÌÚ. ÀËÌËË Ì‡
Ò˙‰·ËÚÂî - ÒÂË‡Î

08.30 ìÕÂ·ÂÒÌËˇÚ ÚËıÓıÓ‰î -
Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ (———–,
1945 „., ‚ÓÂÌÂÌ

10.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

10.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
12.20 «‡ 100-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

ÁÌ‡ÏÂÌËÚËˇ ‡ÚËÒÚ ¬Î‡-
‰ËÏË ≈ÚÛ¯. ì¬ÒË˜ÍÓ,
ÒÔÂ˜ÂÎÂÌÓ Ò ÌÂÔÓÒËÎÂÌ
ÚÛ‰î

13.25 ì’ÓÌËÍ‡ Ì‡ ÔËÍË‡˘Ëˇ
·ÓÏ·‡‰ËÓ‚‡˜î - Ë„‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ÕÓ‚ËÌË
15.15 “‡ÚˇÌ‡ —‡ÏÓÈÎÓ‚‡.

ì—˙ÎÁËÚÂ È ÌËÍÓÈ ÌÂ Â
‚ËÊ‰‡Îî

16.10 ìÕ‡˜‡ÎÓÚÓî - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ (¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ,
—¿Ÿ, 2010 „., ÚËÎ˙)

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î (”Í-
‡ÈÌ‡, 2015 „., ‰‡Ï‡)

23.35 «‡ 100-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡
ÁÌ‡ÏÂÌËÚËˇ ‡ÚËÒÚ
¬Î‡‰ËÏË ≈ÚÛ¯. ì¬ÒË˜-
ÍÓ, ÒÔÂ˜ÂÎÂÌÓ Ò ÌÂÔÓ-
ÒËÎÂÌ ÚÛ‰î

00.35 “‡ÚˇÌ‡ —‡ÏÓÈÎÓ‚‡.
ì—˙ÎÁËÚÂ È ÌËÍÓÈ ÌÂ Â
‚ËÊ‰‡Îî

01.30 ì≈‰ËÌÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡...î - Ë„-
‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

03.05 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡
‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡
‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.40 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
(Ô)

02.35 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

03.35 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.30 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
07.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.00 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî Ò˙Ò —ÚÓ-

ËÎ –Ó¯ÍÂ‚
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî (Ô)
23.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

СРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

16
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

20
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАРСКРЪБНИ ВЕСТИ

20 ГОДИНИ

БЕЗ

НАДЕЖДА

ПЕТРОВА

“ËÏÓÚÂÈ ÓÚÍ‡Á‡Î ‰‡
ÔÂ‰‡‰Â ˆ˙ÍÓ‚ÌËÚÂ ÍÌË-
„Ë Á‡ ÛÌË˘ÓÊÂÌËÂ

—‚. Ï˙˜ÂÌËÍ “ËÏÓÚÂÈ Ë
Ò‚. Ï˙˜ÂÌËˆ‡ Ã‡‚‡ ÔÓÒÚ-
‡‰‡ÎË ‚ 286 „. ÔÂÁ ˆ‡Û-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì. “Â
·ËÎË ËÁÏ˙˜‚‡ÌË ÔÓ Á‡ÔÓ‚Â‰
Ì‡ Â„ËÔÂÚÒÍËˇ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ ‚
“Ë‚‡Ë‰Ë ¿Ë‡Ì, ÍÓÈÚÓ ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ ÒÚ‡Ì‡Î Ò˙˘Ó Ï˙˜Â-
ÌËÍ. —‚. “ËÏÓÚÂÈ ·ËÎ ˜ÂÚÂˆ
ÔË ̂ ˙Í‚‡Ú‡. “ÓÈ ·ËÎ Á‡‰˙-
Ê‡Ì ÔÓ‰ ÒÚ‡Ê‡ Ë ÓÚ ÌÂ„Ó
ËÒÍ‡ÎË ‰‡ ÔÂ‰‡‰Â ˆ˙ÍÓ‚-
ÌËÚÂ ÍÌË„Ë, ÍÓËÚÓ ÂÁË˜ÌËˆË-
ÚÂ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÎË ‰‡ ÛÌË˘Ó-
Ê‡Ú, Á‡˘ÓÚÓ „Ë ÒÏˇÚ‡ÎË Á‡
Â‰ÌÓ ÓÚ Ì‡È-ÒËÎÌËÚÂ ÒÂ‰-
ÒÚ‚‡ Á‡ ‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂÌËÂ Ì‡
ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡. ìÕËÚÓ
ÊÂÚ‚‡ ˘Â ÔËÌÂÒ‡, ÌËÚÓ
ÍÌË„ËÚÂ ̆ Â ÔÓÍ‡Ê‡ Ì‡ „ÓÌË-
ÚÂÎËÚÂ Ì‡ ÏÓˇÚ‡ ‚ˇ‡.î

œÓ Á‡ÔÓ‚Â‰ Ì‡ ÛÔ‡‚Ë-
ÚÂÎˇ ·ËÎ‡ ‰Ó‚Â‰ÂÌ‡ ÔË

“ËÏÓÚÂÈ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÏÎ‡‰‡,
Í‡ÒË‚‡ Ë ‚ ıÛ·‡‚Ë ‰ÂıË
Ó·ÎÂ˜ÂÌ‡ ÊÂÌ‡ Ã‡‚‡, Á‡
ÍÓˇÚÓ ÚÓÈ Ò‡ÏÓ ÔÂ‰Ë Ìˇ-
ÍÓÎÍÓ ‰ÌË ÒÂ ÓÊÂÌËÎ.
Ã˙˜ËÚÂÎËÚÂ, Á‡ ÍÓËÚÓ ·ËÎ‡
ÌÂ‰ÓÒÚ˙ÔÌ‡ ‚˙Á‚Ë¯ÂÌÓÒÚÚ‡
Ì‡ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‰Û¯‡,
ÔÂ‰ÔÓÎ‡„‡ÎË, ̃ Â ÚÓÈ ̆ Â ÒÂ
ËÁÍÛ¯Ë ÓÚ ÁÂÏÌÓÚÓ ̆ ‡ÒÚËÂ.
ÕÓ ÚÓÈ ‚Â‰Ì‡„‡ Ó·ÛÁ‰‡Î
Ò‚Óˇ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ ÔÓË‚. ¬
ÌÂ‰ÓÛÏÂÌËÂ ÒÚÓˇÎ‡ ÏÎ‡‰‡-
Ú‡ ÊÂÌ‡, Í‡ÚÓ „ÎÂ‰‡Î‡ Ò‚Óˇ
ËÁÏ˙˜ÂÌ Ï˙Ê, ÍÓÈÚÓ ÌÂ ËÒ-
Í‡Î ‰‡ ˇ ‚Ë‰Ë.

“ËÏÓÚÂÈ Ë Ã‡‚‡
·ËÎË ‡ÁÔ˙Ì‡ÚË Ì‡ Í˙ÒÚ
Â‰ËÌ ÒÂ˘Û ‰Û„

¬‰˙ıÌÓ‚ÂÌ‡ ÓÚ —‚ÂÚËˇ
ƒÛı, Ã‡‚‡ ÔËÒÚ˙ÔËÎ‡ ‰Ó
ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇ Ë ÏÛ Í‡Á‡Î‡:
ì“Ë ÏÂ ÔË‚ÎÂ˜Â ÚÛÍ Ë ÏË
Ó·Â˘‡ ·Ó„‡ÚË Ì‡„‡‰Ë, Á‡
‰‡ ÔÓ„Û·Ë¯ ‰Û¯‡Ú‡ ÏË, ÌÓ

 ‡ÚÓ ‚Ë‰ˇÎ ÌÂÈÌ‡Ú‡ ÌÂÔÓ-
ÍÓÎÂ·ËÏÓÒÚ, ¿Ë‡Ì Á‡ÔÓ‚ˇ-
‰‡Î ‰‡ ‡ÁÔ˙Ì‡Ú Ì‡ Í˙ÒÚÓ-
‚Â ÏÎ‡‰ËÚÂ Ò˙ÔÛÁË, Â‰ËÌ
ÒÂ˘Û ‰Û„. ¬ Ú‡ÍÓ‚‡ ÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÂ ÚÂ ÔÂÍ‡‡ÎË ‰Â‚ÂÚ
‰ÂÌÓÌÓ˘Ëˇ, ÛÚÂ¯‡‚‡ÈÍË Ë
Ó·Ó‰ˇ‚‡ÈÍË Â‰ËÌ ‰Û„Ë„Ó.
Õ‡ ‰ÂÒÂÚËˇ ‰ÂÌ ÒÂ ÓÒ‚Ó·Ó-
‰ËÎË ÓÚ Ï˙ÍËÚÂ, Í‡ÚÓ ‰Û¯Ë-
ÚÂ ËÏ ÓÚÎÂÚÂÎË ‚ ÌÂ·ÂÒ‡Ú‡.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 3 Ï‡È Ò‚. Ï˜ˆË “ËÏÓÚÂÈ Ë Ã‡-
‚‡, ÔÂÔ. œÂÚ˙ ˜Û‰ÓÚ‚ÓÂˆ, ÂÔ. ¿„ÓÒÍË

ÚË ÌÂ ˘Â ÏÂ ÔÓ·Â‰Ë¯ ˜ÂÁ
Ò‚ÓËÚÂ Ó·Â˘‡ÌËˇ. ¿Á ÒÂ Ó·-
ÎˇÍÓı ‚ Ó˙ÊËÂÚÓ Ì‡ ’ËÒ-
Ú‡, ÏÓˇ ¡Ó„, Ë ˜ÂÁ ÕÂ„Ó‚‡-
Ú‡ ÒËÎ‡ ÒÏÂÎÓ ÒÚÓˇ ÔÂ‰
ÚÂ·Â.î ”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ Á‡ÔÓ‚ˇ-
‰‡Î ‰‡ ˇ ÔÓ‰ÎÓÊ‡Ú Ì‡ ËÁÚÂ-
Á‡ÌËˇ.

√ÓÒÔÓ‰ ‰Ë‚ÌÓ ÔÓ‰ÍÂ-
ÔËÎ ÏÎ‡‰‡Ú‡ Ï˙˜ÂÌËˆ‡. “ˇ
ÔÓÌÂÒÎ‡ ‚ÒË˜ÍË ËÁÔËÚ‡ÌËˇ.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

XXVIII кръг:
Левски - Ботев Пд 2:0

1:0 Кръстев (11-д) 2:0 Сунд-
берг (36); Лудогорец - ЦСКА 5:0 1:0
Янков (15) 2:0 Тисера (30) 3:0 Тепетей
(51) 4:0 Янков (56) 5:0 Тиаго (63); Сла-
вия - Черно море 1:1 0:1 Сердюк (56)
1:1 Виячки (77).

 1. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 28 23  1  4 73:24 70
 2. ÷— ¿ 28 15  8  5 39:30 53
 3. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 28 14  7  7 35:30 49
 4. ÀÂ‚ÒÍË 28 13  7  8 35:25 46
 5. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 28 12 10  6 36:20 46

 6. —Î‡‚Ëˇ 28  9 10  9 32:31 37

XXIX кръг: петък, 15.00: Ботев Пд
- Лудогорец; 17.30: Черно море - Лев-
ски; 20.00: ЦСКА - Славия.

Втора група
XXIX кръг
Берое - Арда 2:2 1:0 Мариани (18)

2:0 Юсеин (49) 2:1 Коконов (51) 2:2
Йорданов (90-д), ЧК: Ковачев (А-71);
ЦСКА 1948 - Локо Пд 1:0 Чочев (36).

 1. ¡ÂÓÂ 29 10  7 12 27:30 37
 2. ÷— ¿ 1948 29 10  6 13 43:41 36
 3. ÀÓÍÓ œ‰ 29  9  9 11 31:37 36
 4. ¿‰‡ 29  7 10 12 32:42 31

XXX кръг: събота, 17.30: Арда -
Локо Пд; 19.45: ЦСКА 1948 - Берое.

Втора лига
XXXIV кръг:
Ботев Пд-2 - Струмска слава 1:1;

Марек - Монтана 3:1; Созопол - Септем-
ври Сф 0:5; Миньор Пк - ЦСКА 1948-2
1:0; Янтра - Марица Пд 1:0; Септември
Сим - Литекс 1:2; Хебър - Добруджа
2:0; Лудогорец-2 - Левски Лом 3:0 - слу-
жебно; Етър - Спартак Вн 1:2.

 1. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 33 20  5  8 72:33 65
 2. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 32 20  5  7 58:33 65
 3. ≈Ú˙ 32 18  5  9 62:37 59
 4. ’Â·˙ 32 18  4 10 44:31 58
 5. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 33 15 10  8 37:29 55
 6. ÃËÌ¸Ó œÍ 32 15  9  8 39:32 54
 7. —ÚÛÏÒÍ‡ ÒÎ‡‚‡ 33 15  8 10 38:32 53
 8. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 32 15  7 10 61:44 52
 9. Ã‡Ëˆ‡ œ‰ 32 13  7 12 46:40 46
10. —ÔÓÚËÒÚ —‚ 32 12  6 14 31:40 42
11. ÀËÚÂÍÒ 32 11  8 13 37:37 41
12. ÷— ¿ 1948-2 32 11  7 14 45:43 40
13. —ÓÁÓÔÓÎ 32  8 12 12 35:46 36
14. flÌÚ‡ 32  9  9 14 26:43 36
15. ƒÓ·Û‰Ê‡ 32  8 12 12 30:40 36
16. ¡ÓÚÂ‚ œ‰-2 32  7 12 13 29:40 33
17. Ã‡ÂÍ 33  7 12 14 24:39 33
18. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 32  7  9 16 37:59 30

XXXV кръг: утре, 17.30: Марица
Пд - Миньор; 18.00: Лудогорец-2 - Ма-
рек; Левски Л - Хебър; Добруджа - Сеп-
тември Сим; Септември Сф - Ботев Пд-
2; Струмска слава - Спортист Св; 20.00:
Литекс - Янтра; четвъртък, 18.00;
ЦСКА 1948-2 - Етър; Спартак Вн -
Созопол.

ФУТБОЛ
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО МАКС СПОРТ 3

22.00 Виляреал - Ливърпул (0:2)
ПО МАКС СПОРТ 4

1.15 Куяба - Расинг Клуб
3.30 Америка Минейро -
Атлетико Минейро
ПО МАКС СПОРТ 1

ТЕНИС
13.00 “Мастърс” в Мадрид
ПО ЕВРОСПОРТ 1

КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 “4 дни на Дюнкерк”
(I етап)

ГЛЕДАЙТЕ

та чест. И заради четирите
букви, осмислящи всичко”,
обявиха феновете.

Паралелно те събраха
само за няколко дни 25 000
лв., които са нужни за хо-
реографията за финала за
купата. “Очаквайте и пълен
списък на дарителите, уча-

ствали в кампанията”, обя-
виха организаторите.

“Халфовата линия на Лу-
догорец действаше добре и
за нас бе трудно. На някол-
ко момчета им беше тежко,
визирам Росен Божинов и
останалите млади, които
трябваше да играят. Избрах

тази схема, защото разпола-
гам с такива футболисти.
Много хора отсъстваха, ня-
мах достатъчно опитни иг-
рачи, с които да работя, и
трябваше да процедирам
така. Поех риск, който не се
оправда”, обяви треньорът
на ЦСКА Алън Пардю.

Íîâè ñúòðåñåíèÿ â ÖÑÊÀ
Фенове свалиха доверие от шефовете след 0:5 от Лудогорец

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Жорди Кайседо (вдясно) се бори за топката
с Мануел Шоу от Лудогорец при загубата на ЦСКА

Професионалната футболна лига
пуска скъпи билети за финала за Купа-
та на България между ЦСКА и Лев-
ски. Битката за отличието е на 15 май
от 17 часа на Националния стадион.
За символичен домакин са определени
“червените”, като привържениците им
ще бъдат настанени в секторите “А” и
“Г”, а “сините” фенове ще са в “Б” и
“В”. Зад вратите входните талони ще
са по 15 лв., а в другите два сектора -
по 35 лв.

Пропуските ще бъдат пуснати в про-
дажба днес в мрежата на Ивентим. Фе-
новете ще имат възможност да купуват

билети и от касите на ст. “Българска
армия” и ст. “Георги Аспарухов”, като
двата клуба допълнително ще уведомят
своите привърженици за работното вре-
ме на обектите.

“От съображения за сигурност вход-
ни талони няма да бъдат продавани за
сектор “Б” - блокове 16, 17 и 18, и сек-
тор “Г” - блокове 34, 35 и 36, които ще
бъдат използвани за буферни зони.

След мача привържениците на побе-
дителя ще бъдат задържани на стадиона
до напускането на спортното съоръже-
ние на запалянковците на загубилия
тим”, обявиха от ПФЛ.

Нови сътресения разкла-
тиха ЦСКА преди края на
сезона. Организирани фено-
ве свалиха доверие от ше-
фовете след срамното 0:5 от
Лудогорец. От фракцията
“Офендърс”, която е от во-
дещите в сектор “Г”, обяви-
ха, че са предупредили от-
давна, че това ще се случи.

“Мина малко повече от
година, откакто първи из-
казахме на глас това, което
всички, които не са слепи и
глухи, могат да видят и
чуят. Бяхме заклеймени и
оплюти най-безцеремонно.
Малко повече от година по-
късно оставяме останалите
да преценят кой е прав и
кой - крив.

Нямаме намерение да
сочим с пръст и да навлиза-
ме в детайли дори и след
такова унижение като това,
защото, за разлика от угод-
ните лакеи, имаме доблест
и далновидност да осъзна-
ем ситуацията из основи. А
тя е - единственото нещо,
което има значение за мо-
мента, е датата 15.05 (фи-
налът за купата с Левски).
Какво ще стане след нея не
е важно засега. Трябва да
бъдем на този мач не зара-
ди смешниците на терена.
И не заради аматьорското
управление. А въпреки тях.
Напук на тях и тяхната
несъстоятелност. За наша-

Ñêúïè áèëåòè çà ôèíàëà çà êóïàòà



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема

Стр. 15
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Карлос Насар е сред десетте номинирани за 2021 г.

Áúëãàðèí ñå áîðè çà
ùàíãèñò ¹1 â Åâðîïà

Карлос Насар попадна в класаци-
ята за най-добър щангист на Европа
за 2021 година. Българинът е сред
десетте номинирани. От Европей-
ската федерация съобщиха, че гла-
суването ще се проведе онлайн този
месец, а победителите при мъжете и
жените ще станат ясни на старта на
Европейското първенство в Тирана
(28 май - 5 юни). Именно тогава ще
бъдат наградени призьорите.

Тежкоатлетът от Червен бряг по-
падна сред номинираните, след като
миналата година стана световен шам-
пион за мъже в категория до 81 кг.
17-годишният Насар дори постави

България завърши на пре-
стижното 12-о място от общо
40 отбора в класирането по
медали на Европейското
първенство по джудо. В
“Арена Армеец” Янислав
Герчев (60 кг) завоюва среб-
ро, а Марк Христов (73) се
окичи с бронз. Така нашите
разделиха позицията по отли-
чия с Косово.

Това беше историческо
първо домакинство за Бълга-
рия на шампионат на Стария
континент.

Отборен шампион стана

Григор Димитров се завърна в топ
20 на световната ранглиста. Водещи-
ят ни тенисист прогресира с две ме-
ста до №20 с 1750 точки. Това е най-
добрата позиция за българина от края
на август миналата година, когато бе
18-и. За последните два месеца Дими-
тров напредна със 17 места, като в
края на февруари бе под №37.  При
добро представяне на “Мастърс”-a в
Мадрид българинът ще може да на-
прави и още по-солиден прогрес, тъй
като в испанската столица тази сед-
мица той има да защитава само 10 т.
Седмица по-късно обаче Гришо ще
трябва да защитава 90 т. от 1/4-фина-
ла си в Рим. Завръщането на Димит-
ров е и единствената промяна в топ
20. Снощи Гришо игра срещу Мак-
сим Креси (САЩ, №64) на старта в
испанската столица. Победителят от
този мач ще се изправи срещу специ-
алиста на клей и поставен под №12
Диего Шварцман (Арж, №15). След
това е възможен дуел със Стефанос
Циципас (Гър, №5) който наскоро
отстрани Димитров на турнира в
Барселона. На “Чалънджър”-а в Пра-
га Димитър Кузманов (№206) победи
Иля Марченко (Укр). Втората ни ра-
кета очаква по-добрия от Нуно Бор-
хес (Пор, №132) или Рикардо Бона-
дио (Ит, №238).

ВТОРНИК
3 МАЙ

световен рекорд в движението изтла-
скване. На шампионата в Ташкент
той се справи уверено с 208 кг,
които всъщност не му трябваха за
титлата. В Узбекистан Насар дори
вдигна с 4 кг повече от шампиона в
горната категория - до 89 кг.

По-рано миналата година и при
дебюта си при мъжете тийнейджърът
стана европейски вицешампион в
Москва. Именно заради тези си кла-
сирания Насар попадна в анкетата на
Европейската федерация.

В момента водещият ни щангист
продължава подготовка за шампио-
ната в Албания, като в предварител-

ните заявки е първи с двубой от 390
кг. Втори с 20 кг по-малко е Анто-
нио Пицолато (Ит), който победи
нашия преди година в Москва.

Доста от българите са фаворити
за златото в Тирана. С първи заявки
са още Иван Димов (61 кг) - 300 кг,
Валентин Генчев (67) - 310, Божи-
дар Андреев (81) - 360, Христо Хри-
стов (109) - 400 и Мария-Магдалена
Мирева (76) - 235. Актуалният ев-
рошампион при най-леките Ангел
Русев (55) е трети в предварителния
списък, а втори е Дейвид Фишеров
(102) - 380 кг, с колкото е и третият
Васил Маринов.

Новак Джокович връща
топката от бекхенд на
тренировка в Мадрид.
Това е първи “Мастърс”
за световния №1 в тениса,
който почти не е играл от
есента заради отказа да се
ваксинира срещу КОВИД-19

Ãðèøî
ñå âúðíà
â òîï 20

Габриела и Стефани Стоеви доминират в Европа. Българките за-
служиха Европейската титла по бадминтон за трети път. На финала
на шампионата в Мадрид хасковлийките победиха германките Линда
Ефлер и Изабел Лохау с 21:14, 21:10 за 35 мин. Така сестрите
защитиха златните си медали от 2021 г. А първата им титла на
двойки жени е от 2018 г.

“Три европейски титли. Всичко е възможно, когато наистина вяр-
ваш в него. Невероятната ни серия продължава. Благодарим на фе-
дерацията, на нашите треньори, на семейството ни, че винаги ни
помагат и ни подкрепят. Благодарим на всички, които ни вярват
винаги и за всички мили съобщения”, обяви Стефани Стоева.

Габриела (вляво) и Стефани Стоеви се
радват, след като за трети път станаха
европейски шампионки по бадминтон

Ñåñòðè Ñòîåâè äîìèíèðàò
íà Ñòàðèÿ êîíòèíåíò

Äæóäèñòèòå ñà 12-è
íà Åâðîïåéñêîòî â Ñîôèÿ

Франция с 8 отличия - 3 злат-
ни, 2 сребърни и 3 бронзови.
На второ място е Нидерлан-
дия с 2-2-1, пред Грузия с 2-2-
0. Две титли има още Велико-
британия, а по една -  Израел,
Испания, Германия, Украйна
и Азербайджан. До момента
страната ни има само една
европейска титла в история-
та, спечелена от Георги Пет-
ров (78) в Дебрецен 1981.

“Излязох на финала с яс-
ната цел да стана европейски
шампион. Това ми е трети
финал, исках да спечеля без-

крайно много, но не издържах.
Мислех, че съм възстановил,
че съм готов, исках да зарад-
вам цялата публика, но исти-
на е, че испанецът беше по-
добър от мен и заслужаваше
победата. Трябваше да свалям
11 кг, което беше доста теж-
ко, но всъщност това не може
да е оправдание. На финала се
опитах, но нямах сили”, каза
Герчев, който беше най-близо
от нашите до златото.

В надпреварата участваха
361 състезатели (154 жени и
207 мъже) от 40 държави.

СНИМКА JUDO.BG

Янислав Герчев позира със сребърния
медал от Европейското


